
 

AUSTRHEIM KOMMUNE 

  

 
 

Møtebok 

Formannskapet 
 

 

Møtedato: 06.05.2021 

Møtested: Kilstraumen Brygge 

Møtetid: 10:40 - 16:10 

 

Det vert orientert om: 

Status hardbruksboligar (Rolf-Henning Myrmel) 

Korona-orientering (Monika Kvamme/evt. fleire) 

Status for ulike vedtakspunkt k.styre des. 2020 (Bjørnar Fjellhaug) 

Status VA (Rolf Henning Myrmel/Thomas Lindås) 

Status vedtekne vedlikehaldsprosjekt (Rolf Henning Myrmel/Thomas Lindås) 

Status skulebruksplan, både fysiske oppgraderingstiltak på skulane og førebuingane knytt til å samla 

ungdomsskulen på Årås, samt samarbeidsavtalen med AVS (Bjørnar Fjellhaug) 

 

Møtet vert lukka under handsaming av sak om klage på startlån. 

 

 

  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Per Lerøy AP Ordførar 

Inger Lise Brekke H Varaordførar 

  
  

Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle 

Morten Sognnes H Medlem 

Helge Dyrkolbotn KRF Medlem 

Bjørn Inge Håland 
Dyrkolbotn 

SP Medlem 

  

Frammøtte varamedlemmer: Parti Rolle 

Ann Kristin Leirvåg AP Varamedlem 

Anne Dahle Austrheim KRF Varamedlem 

Reidar Øksnes SP Varamedlem 

  
Følgjande frå administrasjonen møtte: 



 
 

Asbjørn Nagell Toft, Bjarne Ve Sæbø, Bjørnar Fjellhaug, Ketil Tjore, 
Monika Kvamme, Odd Harald Dommersnes, Rolf-Henning Myrmel 

 

   

 

Austrheim 12. mai 2021 

 

 

 

Per Lerøy         Ketil Tjore 

ordførar         møtesekretær 

 
 
 

 

 

  



 
 

Saksliste 

 

Saksnr Tittel 
  

044/21 Godkjenning av innkalling og saksliste 

045/21 Godkjenning av møteprotokoll 

046/21 Meldingar 

047/21 Delegerte saker 

048/21 Orienteringssak 

049/21 Søknad om dispensasjon til rammeløyve - gbnr. 130/121 - Mongstad 

050/21 Rongevær Kurs- og fritidssenter - Leigeavtale mellom Austrheim Kommune og Bergen 
og Hordaland Turlag 

051/21 Godkjenning av Forskrift om innsamling og handsaming av hushaldsavfall for NGIR-
området 

052/21 Godkjenning av mindre vesentleg reguleringsendring for reguleringsplan hyttefelt –H06 
– Bergsvik , Planid. 2006003 

053/21 Ferdigattest til hytter og hus i Åråsvågen nord 

054/21 Rekneskap fyrste kvartal 2021 

055/21 Endring av stillingstittel frå rådmann til kommunedirektør 

057/21 Budsjettjustering fyrste kvartal 2021 

058/21 Koronastønad til lokale verksemder, etter statleg løyving i februar og april 2021 

059/21 TV-aksjonen 2021 - oppretting av kommunekomité 

 

  



 
 

Sakspapir 
      

Saksnr Utvalg Type Dato 

044/21 
 

Formannskapet PS 06.05.2021 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Ketil Tjore FE-033 
 

21/450 

   

 

Godkjenning av innkalling og saksliste  

 

 

 

Framlegg til vedtak: 

Innkalling og sakliste vert godkjent 

 
 

Formannskapet - 044/21 - 06.05.2021 

 

FS -  behandling: 

Handsaming i formannskapet:  
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke 

 

FS  vedtak: 

Innkalling og sakliste vart godkjent 

 

Saksopplysninger: 

 
 

         

 

  



 
 

Sakspapir 
      

Saksnr Utvalg Type Dato 

045/21 
 

Formannskapet PS 06.05.2021 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Ketil Tjore FE-033 
 

21/450 

   

 

Godkjenning av møteprotokoll  

 

Vedlegg: 

Protokoll - Formannskapet - 08.04.2021 

 

 

Framlegg til vedtak: 

Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent 
 

Formannskapet - 045/21 - 06.05.2021 

 

FS -  behandling: 

Handsaming i formannskapet:  
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke 

 

FS  vedtak: 

Møteprotokoll frå forrige møte vart godkjent 

 

Saksopplysninger: 

 
 

         

 

  



 
 

Sakspapir 
      

Saksnr Utvalg Type Dato 

046/21 
 

Formannskapet PS 06.05.2021 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Ketil Tjore FE-033 
 

21/450 

   

 

Meldingar  

 

 

Saker 

Saksnummer Tittel 

046/21.1 Prioritering av prosjektskjøn 2021 
 

 

046/21.2 Vedtak frå Statsforvaltar - Austrheim - mindre reguleringsendring, 
Buholmen i Bergsvik, planID 2006005 

 
 

046/21.3 Status arbeidsmarknaden i Nordhordland - per 30. april 2021 
 

 

 

 

Framlegg til vedtak: 

Meldingane vert tekne til orientering 
 

Formannskapet - 046/21 - 06.05.2021 

 

FS -  behandling: 

Avdelingsleiar Asbjørn Toft sa om vedtaket frå Statsforvaltar om Buholmen, at vedtaket no er 
endeleg stadfesta. Ein kan få ting i orden, etter byggesøknader. Om saka i Buholmen sa Reidar 
Øksnes at dette illustrerer at ein skulle hatt personell til å følgja opp byggesaker. 

Om arbeidsløyse sa ordførar Per Lerøy at det ligg ein prosent over i Austrheim samanlikna med 
nabokommunane som har nest høgst arbeidsløyse. 
 
Handsaming i formannskapet:  
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke 
 

FS  vedtak: 



 
 

Meldingane vart tekne til orientering 

 

Saksopplysninger: 

 
 

         

 

  



 
 

Sakspapir 
      

Saksnr Utvalg Type Dato 

047/21 
 

Formannskapet PS 06.05.2021 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Ketil Tjore FE-033 
 

21/450 

   

 

Delegerte saker  

 

 

Saker 

Saksnummer Tittel 

043/21 Løyve til bygging av tilbygg på hytte på gbnr. 163/3 - Hjeltholmen 

Det vert godkjent oppføring av omsøkt tilbygg til hytte i medhald av 
plan- og bygningslova §§ 20-4, 29-2 og 29-4, samt naturmangfaldslova 
§§ 8-12 på følgjande vilkår: 

1. Det vert forutsett at byggverket vert oppført i tråd med 
kommuneplanen sine føresegner og reguleringsplanen for området. 

 

034/21 Løyve til bygging av tomannsbustad som omsøkt på gbnr. 147/90 Skotneset 

Det vert godkjent omsøkte ansvarsrettar samt oppføring av 
tomannsbustad i medhald av plan- og bygningslova §§ 20-3, 23-3, 29-2, 
29-4, 27-1, 27-2 og 27-4, naturmangfaldslova §§ 8-12 og veglova § 40 og 
43 på følgjande vilkår: 

1. Det vert forutsett at byggverket vert oppført i tråd med 
kommuneplanen sine føresegner. 

2. Avkjøringa vert godkjent plassert som vist på situasjonskart og skal 
arbeidast opp slik at den etter dagens vegnormalar vert mest mogleg 
trafikksikker. 

 

Det vert godkjent  som omsøkt etablering av slamavskiljar og 
utsleppsledning, samt gjeve utsleppsløyve i medhald av plan- og 
bygningslova §§ 20-1, 23-3, 29-2, 29-4, 27-1, 27-2 og 27-4, 
naturmangfaldslova §§ 8-12 og forureiningslova § 11 samt 
forureiningsforskrifta §§ 12-3 og 12-5 

 



 
 

 

 

044/21 Løyve til bygging av veranda på gbnr. 130/30 - Kaland 

Det vert godkjent oppføring av veranda i medhald av plan- og 
bygningslova §§ 20-4, 29-2 og 29-4, samt naturmangfaldslova §§ 8-12 på 
følgjande vilkår: 

1.          Det vert forutsett at byggverket vert oppført i tråd med 
kommuneplanen sine føresegner og i samsvar med byggjegrense i 
reguleringsplanen for området som vart godkjent den 11.04.2019. 

 

042/21 Løyve til deling av tre bustadtomtar på gbnr. 148/5 - Årås 

Austrheim kommune gjev løyve til omsøkt frådeling av tre 
bustadtomtar på gbnr. 148/5. Grunngjevinga for frådelinga er at 
søknaden er i tråd med reguleringsplan for området som er 
Detaljregulering for Breivik/Åråsvågen/Sætremarka, den vart godkjent i 
2018. Vedtaket er heimla i plan-og bygningslova si §§ 20-1, 21-4 og 26-
1. 

 

031/21 Løyve til endring av plassering for bygging av garasje gbnr 160/123 - Lauvøy 

Det vert godkjent omsøkte løyve til endra plassering av garasje i 
medhald av plan- og bygningslova §§ 20-1, 23-3, 29-2, 29-4 og 
naturmangfaldslova §§ 8-12 på følgjande vilkår: 

1.          Det vert forutsett at byggverket vert oppført i tråd med 
kommuneplanen sine føresegner. 

 

033/21 Løyve til landingsplass for helikopter på gbnr. 164/38 i samband med 
Kystverket sitt vedlikehaldsarbeid på navigasjonsinstallasjonar 

Ausrheim kommune gjev som omsøkt Kystverket løyve til landing av 
helikopter for lastflyging av betong frå gbnr. 164/38 til Teistholmen 
fyrlykt. Flyginga er planlagt den 17. mars frå kl. 07-16. Dersom 
vertilhøve gjer at tidsrommet må endrast er dette i tråd med løyve. 
Vedtaket er heimla i lov om motorferdsel i utmark og vassdrag §§ 4 og 
6. 

 

041/21 Løyve til mellombels bruksløyve for bustadeining  seksjon 2 på gbnr 
147/116 -Toftegård 

I medhald av plan- og bygningslova § 21-10, 3. ledd vert det gjeve 
mellombels bruksløyve for bustadeining i seksjon 2 i tomannsbustad på 
følgjande vilkår: 



 
 

1. Ferdigattest skal liggje føre innan 30.06.2021. 

 
 

035/21 Løyve til omsøkt deling av bebygd bustadtomt på gbnr. 156/52 - Heiane 
bustadområde 

Austrheim kommune gjev løyve til omsøkt frådeling av bebygd 
bustadtomt på eigedom gbnr. 156/52 på Heiane bustadfelt. 
Grunngjevinga for vedtaket er at søknad er i tråd med Planendring for 
Heiane bustadfelt og Finnsvågen med utviding av bustadområde B09, 
planid. 2018001 som vart godkjent i kommunestyret den 10.12.2020. 
Vedtaket er heimla i plan-og bygningslova si §§ 20-1, 21-4 og 26-1. 

 

032/21 Løyve til omsøkt deling på gbnr. 128/68 og gbnr. 128/75 og samanføying 
med ekisterande bruksnummer  - Leirvåg 

Austrheim kommune gjev løyve til omsøkt frådeling i regulert område 
på eigedom gbnr. 128/68 og gbnr. 128/75 på Leirvåg. Grunngjevinga for 
vedtaket er at søknad er i tråd med reguleringsplanen for området og at 
delinga er fornuftig arealbruksmessig. Vedtaket er heimla i plan-og 
bygningslova si §§ 20-1, 21-4 og 26-1. 

 

037/21 Løyve til omsøkte arealoverføring på gbnr. 131/6, gbnr. 131/324, gbnr. 131 
/325, gbnr. 131/326 og gbnr. 131/327 - Fonnes 

Det vert på vilkår gjeve løyve til omsøkte arealoverføring på gbnr. 
131/6, gbnr. 131/324, gbnr. 131 /325, gbnr. 131/326 og gbnr. 131/327 
på Fonnes. Grunngjevinga er at arealoverføringa er i tråd med 
områdeplanen for Nordre Fonnesvågen og er fornuftig 
arealbruksmessig.  

Vikåret for løyvet er at det formelle tilhøvet for fullmakter knytt til 
heimeshavar vert løyst før oppmålingsforretning kan haldast.  

Vedtaket er heimla i plan-og bygningslova si §§ 20-1, 21-4 og 26-1. 

 

047/21 Løyve til riving og bygging av nytt naust på gbnr. 147/6 - Kvalvågen 

Det vert godkjent riving av eksisterande naust og oppføring av nytt 
naust på same stad i medhald av plan- og bygningslova §§ 20-4, 29-2 og 
29-4, samt naturmangfaldslova §§ 8-12 på følgjande vilkår: 

1. Det vert forutsett at byggverket vert oppført i tråd med 
kommuneplanen sine føresegner. 

 

051/21 Løyve - tilbygg til bod på gbnr 133/81 - Olsneset 

Det vert godkjent oppføring av tilbygg til bod i medhald av plan- og 



 
 

bygningslova §§ 20-4, 29-2 og 29-4, samt naturmangfaldslova §§ 8-12 på 
følgjande vilkår: 

1. Det vert forutsett at byggverket vert oppført i tråd med 
kommuneplanen sine føresegner. 

 

046/21 Løyve til tilkobling til kommunalt vatn og til kommunalt avløp for 
bustadeining 9D på gbnr. 131/320- Fonnes 

Det vert gjeve løyve til tilkobling til offentleg ledningsnett for vatn og 
avløp som omsøkt på følgjande vilkår: 

1. All tilkobling skal skje i kum. 

 

 

045/21 Mellombels bruksløyve til bustadeining 9D i firemannsbustad på gbnr. 
131/320 - Straumshaugane -Fonnes 

I medhald av plan- og bygningslova § 21-10, 3. ledd vert det gjeve 
mellombels bruksløyve for heile tiltaket på følgjande vilkår:  
Ferdigattest skal liggje føre innan 25.06.2021  

 

030/21 Naust på gbnr 139/23 - Solesjøen - Løyve til  fasadeendring 

Det vert godkjent som omsøkt fasadeendring på naust i medhald av 
plan- og bygningslova §§ 20-4, 29-2 og 29-4, samt naturmangfaldslova 
§§ 8-12 på følgjande vilkår: 

1.          Det vert forutsett at byggverket vert oppført i tråd med 
kommuneplanen sine føresegner. 

 

040/21 Rammeløyve til bygging av einebustad på gbnr. 131/323 - Fonnes 

Det vert godkjent omsøkte ansvarsrettar samt gjeve rammeløyve til 
bygging av einebustad i medhald av plan- og bygningslova §§ 20-3, 21-2, 
21-4, 23-3, 29-2, 29-4, 27-1, 27-2 og 27-4, naturmangfaldslova §§ 8-12 
og veglova § 40 og 43 på følgjande vilkår: 

1. Det vert forutsett at byggverket vert oppført i tråd med 
kommuneplanen sine føresegner. 

2. Det må søkjast om igangsettingsløyve før ein kan gå i gang med 
arbeidet. 

 

036/21 Vedtak - innvilga konsesjon for overtaking av gbnr 157/6 Bergsvik i 
Austrheim 



 
 

 
 

049/21 Vedtak - Søknad om rehabilitering av pipe - gbnr 165/9 

Med heimel i plan- og bygningslova §§ 20-1 bokstav f vert det gjeve løyve til 
tiltak i eitt-trinn for rehabillitering av pipe på eigedomen gnr. 165 bnr. 9 
bygningsnr. 176481927. Løyvet er gitt på følgjande vilkår:  

 
1. Tiltaket vert godkjent i tiltaksklasse 1 med heimel i SAK § 9-3.  

2. Ved anmoding om ferdigattest må det sendast inn kva for løysing for 
pipeutforminga som vart nytta.  

 
Med heimel i plan- og bygningslova § 23-3 jf. § 23-4 (SØK) / 23-5 (PRO) / 
23-6 (UTF) gjev kommunen godkjenning for følgjande ansvarsrettar: 

FUNKSJON  FØRETAK  ORG.NR.  L/S 
*  

TILT.K 
L.  

ANSVARSOMRÅDE  

SØK  Murm. Jon 
A. Nygård 
AS  

981 435 
656  

S  1  Murarbeid  

PRO  Murm. Jon 
A. Nygård 
AS  

981 435 
656  

S  1  Murarbeid  

UTF  Murm. Jon 
A. Nygård 
AS  

981 435 
656  

S  1  Murarbeid  

*S = Sentral godkjenning, L = Lokal godkjenning 

 

028/21 Endring av løyve som omsøkt til ny plassering av lagerbygg på gbnr. 
130/109- Kaland 

Det vert godkjent endra plassering av lagerbygg som omsøkt i medhald 
av plan- og bygningslova §§ 20-1, 23-3, 29-2, 29-4 og 
naturmangfaldslova §§ 8-12. Grunngjevinga er gjeve i saksutgreiinga. 

 

048/21 Ferdigattest  til vinterhage på gbnr 140/27 - Leikvoll - tilbygg 

I medhald av plan- og bygningslova § 21-10, vert det gjeve ferdigattest 
for heile tiltaket. 

 

039/21 Ferdigattest for hytte på gbnr - 157/118 - Bergsvik 

I medhald av plan- og bygningslova § 21-10, vert det gjeve ferdigattest 
for heile tiltaket. 

 

038/21 Ferdigattest på garasje på gbnr 147/15 - garasje 
 



 
 

 

029/21 Ferdigattest på gbnr 130/6 - Kalandssjøen - riving av driftsbygning og 
våningshusl 

I medhald av plan- og bygningslova § 21-10, vert det gjeve ferdigattest 
for heile rivingstiltaket. 

 

050/21 Ferdigattest til bustad på gbnr. 129/65 - Litlås 

I medhald av plan- og bygningslova § 21-10, vert det gjeve ferdigattest 
for heile tiltaket. 

 

 

053/21 Søknad - gbnr 156/107 - Austrheim - skorstein 
 

 

056/21 Vedtak -  endring  av løyve  - gbnr 147/7 -  Kvalvågen - bustad 

Det vert godkjent endra plassering som omsøkt i medhald av plan- og 
bygningslova §§ 20-1, 23-3, 29-2, 29-4 og naturmangfaldslova §§ 8-12 og 
forureiningslova § 11 samt forureiningsforskrifta §§ 12-3 og 12-5. 

 

054/21 Vedtak - Søknad - gbnr 156/107 - Austrheim - skorstein 

Med heimel i plan- og bygningslova §§ 20-1 bokstav f vert det gjeve 
løyve til tiltak i eitt-trinn for ombygging, riving av gamal pipe og 
montere ny stålpipe på eigedomen gnr. 156 bnr. 107 bygningsnr.  
176493976. Løyvet er gitt på følgjande vilkår: 

1. Tiltaket vert godkjent i tiltaksklasse 1 med heimel i SAK § 9-3. 

Med heimel i plan- og bygningslova § 23-3 jf. § 23-4 (SØK) / 23-5 (PRO) / 
23-6 (UTF) gjev kommunen godkjenning for følgjande ansvarsrettar: 

FUNKSJON FØRETAK ORG.NR. L/S 
* 

TILT.K 
L. 

ANSVARSOMRÅDE 

SØK Smart 
Varme AS 

997 556 
623 

S 1 Rive pipe og 
montere ny 
stålpipe 

PRO Smart 
Varme AS 

997 556 
623 

S 1 Rive pipe og 
montere ny 
stålpipe 

UTF Smart 
Varme AS 

997 556 
623 

S 1 Rive pipe og 
montere ny 
stålpipe 

 *S = Sentral godkjenning, L = Lokal godkjenning 
 



 
 

055/21 Gbnr 129/65 - Adressetildeling 
 

 

 

 

Framlegg til vedtak: 

Delegerte saker vert tekne til orientering 
 

Formannskapet - 047/21 - 06.05.2021 

 

FS -  behandling: 

Avdelingsleiar Asbjørn Toft gjekk gjennom vedtaka i dei delegerte sakene.  
 
Handsaming i formannskapet:  
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke 

 

FS  vedtak: 

Delegerte saker vert tekne til orientering 

 

Saksopplysninger: 

 
 

         

 

  



 
 

Sakspapir 
      

Saksnr Utvalg Type Dato 

048/21 
 

Formannskapet PS 06.05.2021 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Ketil Tjore FE-033 
 

21/450 

   

 

Orienteringssak  

 

 

 

Framlegg til vedtak: 

 
 

Formannskapet - 048/21 - 06.05.2021 

 

FS -  behandling: 

Einingsleiar teknisk drift, Rolf Henning Myrmel, viste presentasjon om hardbruksbustader «Robuste 
og gode bustader» (ligg ved møteboka). 
· Ikkje for mange bustader saman, 3-4. Ha særleg branntryggleik i desse bustadene. 
· Ser på om ein kan få på plass to bustader ganske raskt, kanskje få på plass ein tredje der 

Austrheim VGS kan verta utfordra på å bygga denne over litt tid. Har tomt mellom 
Seniorsenteret og kommunehuset, men denne treng veg, vatn og avløp. 

· Fint tomt, skal etablerast på ein plass som gjer dette til eit ferdig bumiljø. 
Avdelingsleiar Asbjørn Toft sa at når dette vert søkt om kan ein gje løyve straks, sidan arealet er 
regulert til bustad. 
Rolf Henning Myrmel sa at det er aukande behov for denne typen bustader. Rådmann Bjørnar 
Fjellhaug la til at det må plass innan kort tid. 
Inger Lise Brekke (H) sa at det er ei utfordring å ivareta brukarane sine behov, samstundes som folk 
kan kjenna seg utrygge om dette vert etablert i deira nabolag. Må ha eit trygt og godt apparat rundt 
desse brukarane. 
Kommunalsjef helse og omsorg, Monika Kvamme, sa at når det er bestemt at ein skal bygga, så må 
ein ta informasjonsmøte med naboar. Dette ligg sentralt, får trygge tenester. Viktig for desse 
brukarane å ha ein fast plass å bu. Her kan brukarane gå til aktuelle tilbod og tenester. 
Per Lerøy (Ap) sa at det må plasserast slik at brukarane veit at dei blir sett. 
Anne Dahle Austrheim (KrF) sa at dette er sentral plassering, med kort veg mellom anna til 
Nordliheimen og brannstasjon 
Reidar Øksnes (Sp) spurte om det er mogleg å gje denne tomta vegutløysing i begge retningar, også 
mot hovudvegen. Om dette sa Ann Kristin Leirvåg (Ap) at det kanskje også bør skjermast mot 
hovudvegen. 
Inger Lise Brekke (H) sa at det ikkje bør vera for tett mellom bustadene, om dette sa Rolf Henning 
Myrmel at ein har sett på om ein kan bygga to slik skissert, og så flytta den tredje litt meir unna. 
Avdelingsleiar Asbjørn Toft sa at det må prosjekterast til det beste for dei som skal bu der. 
Byggesøknaden er utan tanke for kven som skal bu her, for kven det er veit ein ikkje enno. 
Inger Lise Brekke (H) sa at det ikkje sikkert dei skal bu der permanent, målet er å auka buevna for å 
flytta vidare. 



 
 

Kommunalsjef Monika Kvamme sa at ein må sjå på bemanning innan psykisk helse og rus, ser at det 
er utanom arbeidstid kveld og helg at behovet er størst innan desse områda.  
Per Lerøy (Ap) sa at å skaffa bustad er eit ansvar kommunen har for denne gruppa, sikra at dei får eit 
verdig liv. Bruka omgrepet omsorgsbustader for dette. 
Anne Dahle Austrheim (KrF) sa at ein må finna riktig balanse i informasjonen som skal ut. 
Per Lerøy (Ap) sa at ein må vera klar på at det er omsorgsbustader det er tale om her. Dei som er 
aktuelle bebuarar har tett oppfølging av tenestetilbodet. 
Rådmann Bjørnar Fjellhaug sa at ein må vera budd på motstand, men kommunen har eit ansvar for å 
ta vare på desse brukarane, og innbyggjarane elles. 
Inger Lise Brekke (H) spurte om det kunne flyttast litt vekk frå eksisterande hus, her svara Myrmel at 
det kjem i konflikt med byggegrensa mot fylkesvegen. Men kan gjera tilpassingar, dette er berre ein 
illustrasjon som viser at det er plass inne på den tomta som kommunen eig. Brekke sa vidare at 
denne plasseringa får kort veg frå Grønt Arbeid som denne gruppa er brukarar av. 
Einingsleiar teknisk drift Rolf Henning Myrmel sa at det må setjast ned ei gruppe med både teknisk og 
helse for å sikra at bustadene får dei kvalitetane dei skal ha. 
---- 
Einingsleiar teknisk drift, Rolf Henning Myrmel, viste presentasjonen «Vestlia – utbetring avløp» (ligg 
ved møteboka). 
· Legga ny hovudleidning på utsida av bygga, og kopla på bygg etter kvart, må flytta ut bebuar 

når dette vert gjort. Starta med dei to leilegheitene der problema er størst, og så resten etter 
kvart. 

· I 2012 gjekk ein for ei løysing med strømper i røyr (røyrfornying), det var på grunn av vanskar 
med å flytta ut dei bebuarane som budde der då.  

· I utgangspunktet har den kommunale byggkontrollen vore for dårleg, det er noko av den 
lærdommen ein må ta. 

Inger Lise Brekke (H) sa at det er bra at det vert tatt fatt i. Kva med erstatning? Myrmel svara at dei 
verksemdene som utførte ikkje eksisterer i dag. 
Per Lerøy (Ap) sa at denne kostnaden må ein berre ta, og det ligg inne i budsjettjusteringa. 
Rådmann Bjørnar Fjellhaug sa at ein har lyst etter personell som kan passa på slike ting i det vidare 
arbeidet. Må prioritera å ta dette no, dette må berre gjerast. 
Reidar Øksnes (Sp) spurte om det er mogleg å føra noko av dette som investeringsutgifter, her svara 
Fjellhaug at noko må gå som vedlikehald/drift. Kommunalsjef Økonomi og personal, Odd Harald 
Dommersnes, sa at revisor har stramma inn på kva som er drift og kva som er investeringar. 
--- 
Einingsleiar teknisk drift, Rolf Henning Myrmel, viste presentasjon om «VA Kaland» (ligg ved 
møteboka). 
· Ser at det er heilt tette leidningar for kloakken, der ein må leggja ny kloakkleidning.  
· Sprenger ut for ny grøft, det tener til å gje stein til grøftearbeidet der det er djupare, og ein 

drenerer ut myra slik at det forenklar masseutskiftingane i neste omgang. 
· Viktig å få gjort denne jobben skikkeleg med ein gong. 

Per Lerøy (Ap) sa at dette er gamle synder ein må retta opp i.  
 
Ann Kristin Leirvåg (Ap) spurte om myra der det har vore utslepp, Rolf Henning Myrmel svara at dette 
er gjerda inn no. 
Reidar Øksnes (Sp) sa at dette var gjort raskt for å få bustader ferdig. No må ein ta det så godt som 
mogleg. Kan vera helseskadeleg, andre hadde ikkje fått ha det slik. Bør ta prøvar i myra for å sjå kva 
dette er av utslepp. Meiner det må vera ein kombinasjon av drift og investeringar. 
Per Lerøy (Ap) sa at VA må ein få på plass. Må bruka av fond og investeringar der det er mogleg. 
Gjera jobben skikkeleg. Ser at det er utfordringar også lengre oppe, med avløpsleidningen frå Kaland 
skule. 
Kommunalsjef service og forvalting, Thomas Lindås, sa at med det som ligg i dag treng ein å auka 
låneopptaket for neste år. 



 
 

Kommunalsjef økonomi og personal, Odd Harald Dommersnes, sa at revisor må godkjenna det som 
gjeld for å henta ut midlar frå fond. Uansett, her må ein berre finna pengar. 
Rolf Henning Myrmel sa at ein må bygga på fjell slik at det som ligg er permanent. Ser at det er 
utfordringar opp mot skulen med flatklemde røyr og svakk, men ikkje fått driftsproblem enno. 
Problem på Kaland også med vatn, mykje vatn som forsvinn her. 
Ann Kristin Leirvåg (Ap) sa at det lenge har vore problem med utslepp i dette området. 
Anne Dahle Austrheim (KrF) spurte om nye bustader, her svara Rolf Henning Myrmel at det må 
gjerast meir ned mot sjøen, og etter kvart nordover når dette skal til reinsestasjon og ut i sjøen på 
Fonnes-sida. 
---- 
Einingsleiar teknisk drift, Rolf Henning Myrmel, orienterte om arbeidet med vassleidning Utkilen – 
idrettshallen, her kan ein byggja sjøleidning med meir straks Kystverket har gitt sitt løyve. Vil no kjøra 
ut anbodet med atterhald om at Kystverket gjev si godkjenning, kan då starta arbeidet rett etter 
ferien. Håpar å få på plass ein byggjeleiar i mellomtida bruka Norconsult. 
--- 
Einingsleiar teknisk drift, Rolf Henning Myrmel, orienterte om status for vedtekne 
vedlikehaldsprosjekt. Ser at ein må sjå på ekstra sikring av skråning i Dyrneset, i samband med 
utbetring av veg, her brukar ein konsulent frå Multiconsult. Asfaltering må skje i samanheng med 
anna arbeid, og dermed har ein ikkje starta på Hopland før ein veit kva som skjer på Dyrneset. Per 
Lerøy (Ap) oppfordra til at ein tar arbeidet på Hopland no og heller la det vera grus før ein får asfalt 
på plass seinare, dette sa Myrmel seg samd i. 
--- 
Kommunalsjef helse og omsorg, Monika Kvamme, orienterte om vaksinestatus.  
· Vaksinerer 90 i dag. Dei som fekk Astra Zeneca i dose 1 får annan vaksine i dose 2. 
· Samarbeider fleire etatar for vaksineringa, og planlegg for vaksinering gjennom sommaren.  
· Ser at det er mykje arbeid med smitteoppsporing, folk har mange nærkontaktar. 
· No er det vaksinering av dei fødde i 1955 samt yngre i risikogrupper. 
· Innan juni/juli så skal alle i Austrheim ha fått tilbod om første dose. 
· Sender meldingar og informerer om vaksine 

Rådmann Bjørnar Fjellhaug sa om smitte at det har vore nære på med smitte i Austrheim, folk har 
mange nærkontaktar. Meiner ein har igjen for å vera restriktive innan kultur og ungdom, ser at det er 
der smitten aukar no. 
 
-- 
Rådmann Bjørnar Fjellhaug orienterte om ulike punkt: 
· Har fått ut 10 millionar frå Husbanken til startlån, slik som kommunestyret ba om. 
· Prosjekt for førstegongs etablerte, dette står på lista men ikkje komme i gang så langt. 
· Ikkje starta på bestillinga om omsorgsbustader i drift av andre enn kommunen, som stifting 

eller liknande. 
· Leva heile livet-sak er planlagt å komma før sommaren. 
· Eldremelding er planlagt komma til hausten. 
· Veglys er det orientert om tidlegare. Rolf Henning Myrmel la til at veglys skal registrerast, så 

laga utbyggingsplan, ser også på dette i samband med trafikksikringsplanen. 
· Det som var vedteke av kommunestyret om 300.000 kroner til landbruksfagrådet i 2021, her 

må det gjerast ei justering i budsjettet for å få det inn. 
· Opprusting skulane og personalrom Kaland, jobbar med dette. Konsulentfirmaet Inventura 

skal ordna anbod på totalentreprise på utbetring skule, anbodet klart før sommaren. Skulane 
ser på utomhusplan, Årås har ein plan men dette er kostnadsrekna til 19 millionar, det har ein 
sagt at ein ikkje klarer. Må prioriterast inn midlar til dette etter kvart. For 8. trinn er det lagt 
inn 100.000 kroner til å ta i mot desse på Årås frå hausten, og så gjera ei større ombygging i 
løpet av det kommande skuleåret.  

· Ser at det er bruk for konsulentbruk all den tid det er så høgt press på fleire avdelingar. 



 
 

· Alver kommunestyre har sagt ja til at Åsheim-elevar skal få gå på Kaland ut barnetrinnet, her 
har det vore møte med Alver kommune. Tilbakemeldinga frå elevar og tilsette er at dette er 
teke godt i mot.  

· Samarbeid med AVS. Har hatt møte med skulen og har avtale frå hausten, samt eit arbeid 
som går litt meir på sikt. Arbeidslivsfag skjer frå hausten i samarbeid med AVS, og ser på 
prosjekt for høgtpresterande elevar frå hausten 2022. Sol og Vind-prosjektet, kanskje 
etablera Newton-rom anten der eller i tilknyting andre stader. Trur på at dette skal vea eit løft 
som kan betra fullføringsgraden på vidaregåande. Ser at søknaden til praktiske fag har gått 
ned, det har ikkje blitt framsnakka nok. 

· Helsehuset. Skal tilsettast ein koordinator som skal syta for at tenestene vert best mogleg, 
der kostnad skal delast 50 prosent på tannlegetenesta og 50 prosent på kommunane. I 2021 
vil det kosta Austrheim 25.000 kroner, seinare rundt 50,000 kroner i året. Eit prosjekt som 
skal gå over 4 år.  

Handsaming i formannskapet:  
Samrøystes for å ta orienteringane til vitande. 
 

FS  vedtak: 

Orienteringane vart teke til vitande. 

 

Saksopplysninger: 
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Søknad om dispensasjon til rammeløyve - gbnr. 130/121 - Mongstad  

 

Vedlegg: 

Søknad om rammeløyve gbnr 130/121 

Vedlegg 2 Q-1 Erklæring vedr. avstand til nabogrense 130-79.pdf 

Vedlegg 3 ValideringsrapportFraFellestjenesterBygg.xml 

Vedlegg 4 SØK-DISP Dispensasjonssøknad B-1 Søknad om disp.pdf 

Vedlegg 5 KORR Nabovarsel-20210315-1538.pdf 

Vedlegg 6 KORR Kvittering-for-nabovarsel-20210315-1538.pdf 

Vedlegg 7 KART Situasjonsplan D-1 Situasjon.pdf 

Vedlegg 8 TEGN Tegning Ny Fasade E-1 Fasader og snitt.pdf 

Vedlegg 9 TEGN Tegning Ny Plan E-2 Plan.pdf 

Vedlegg 10 ANKO Erklæring Om Ansvarsrett-PRO_HELGESEN TEKNISKE BYGG AS.pdf 

Vedlegg 11 KORR F-1 Følgebrev.pdf 

Vedlegg 12 ANKO Gjennomføringsplan KAN-INNEHOLDE-PERSONOPPLYSNINGER.xml 

Vedlegg 13 Vedleggsopplysninger KAN-INNEHOLDE-PERSONOPPLYSNINGER.xml 

Vedlegg 14 ANKO Gjennomføringsplan.pdf 

Vedlegg 15 Vedleggsopplysningar.pdf 

 

 

Framlegg til vedtak: 

Omsøkt tiltak for tilbygg til industribygg gis rammeløyve. Vedtaket har heimel i plan- og bygningslova 
§ 19-2 jf. § 12-4 og naturmangfaldslova §§ 8-12. 

Grunngjeving for vedtaket går fram av saksutgreiinga. 

Saka vert sendt Statsforvalteren i Vestland og Vestland fylkeskommune for klagevurdering. 

 

Omsøkt tiltak for tilbygg til industribygg gis rammeløyve. Vedtaket har heimel i plan- og bygningslova 
§ 19-2 jf. § 12-4 og naturmangfaldslova §§ 8-12. 

Grunngjeving for vedtaket går fram av saksutgreiinga. 



 
 

Saka vert sendt Statsforvalteren i Vestland og Vestland fylkeskommune for klagevurdering. 

 
 

Formannskapet - 049/21 - 06.05.2021 

 

FS -  behandling: 

Avdelingsleiar plan Asbjørn Toft orienterte om saka. 
Handsaming i formannskapet: 
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 
 

FS  vedtak: 

Omsøkt tiltak for tilbygg til industribygg gis rammeløyve. Vedtaket har heimel i plan- og bygningslova 
§ 19-2 jf. § 12-4 og naturmangfaldslova §§ 8-12. 

Grunngjeving for vedtaket går fram av saksutgreiinga. 

Saka vert sendt Statsforvalteren i Vestland og Vestland fylkeskommune for klagevurdering. 

 

Saksopplysninger: 

Heimelshavar: 

Tiltakshavar, Bella Industrieiendom AS er heimelshavar til eigedomen. 

Tiltak: 

Det er søkt om oppføring av to tilbygg på gbnr. 130/121 og eksisterande rubbhall på ca. 50m² blir 
fjerna. Tiltaket aukar BRA på ca. 135m² for eigedomen.  

Dispensasjon: 

Det er behov for dispensasjon frå utnyttingsgrad på eigedomen. BYA for arealføremålet etter 
føresegna i reguleringsplan er 30%.  Eigedomen er på 3.964m². Tiltaket medfører auke i BYA på 
148m². Dette vil auka BYA med 3,7 % og gi eit totalt BYA på 44,3 % på eigedomen.  

Søkjar har grunngjeve søknaden slik:  



 
 

 

 

 

Dokumentasjon og opplysningar i søknaden 

Det vert vist til søknad mottatt 09.04.2021. 

Planstatus: 

Eigedomen ligg i regulert område innafor det som i reguleringsplan for næringsområde N04 
Mongstadkrysset, plan id:2003002 er definert som område for industri. 

Uttale frå anna styresmakt:  

Rådmannen legg til grunn at søknad om dispensasjon på grunn av tiltaket sin art og plassering ikkje 



 
 

skal sendast på høyring til Statsforvalteren, jf. Fylkesmannen sitt brev av 31.01.2012. Statsforvalteren 
i Vestland får eit eventuelt positivt vedtak til klagevurdering. 

Nabovarsling: 

Tiltaket er nabovarsla i samsvar med pbl. § 21-3. 

Det ligg ikkje føre merknader frå nabo sett bort frå samtykke (gbnr.131/112) til bygging innanfor 4-
metersgrensa, jf. pbl. § 29-4 andre ledd.  

Plassering og utsnitt av området: 

Plassering av eigedomen er vist i situasjonsplan datert 09.04.2021 [vedlegg 7]. 

 

 



 
 

 

Eigedomen med omsøkte tiltak markert i raudt.  

Vatn og avløp (VA): 

Eigedomen har allereie lovleg vassforsyning og avløp i samsvar med pbl. §§ 27-1 og 27-2.  

Tilkomst, avkøyrsle og parkering: 

Eigedomen har allereie lovleg tilkomst til offentleg veg via privat veg i samsvar med pbl. § 27-4. 
Tiltaket vil ikkje medføra endring i tilkomst eller trafikkmengda til eller frå eigedomen.  

Tiltaket søkast oppført 76,0 meter frå fylkesveg 57. Byggegrensen mot fylkesveg er 50 meter, jf. 
Veglova § 29 andre ledd.  

Det skal sendast søknad om samtykke frå Arbeidstilsynet. Vedtak frå Arbeidstilsynet vil føreligge 
søkand om igangsettingsløyve. 

LOVGRUNNLAG 

Det følgjer av plan- og bygningslova (pbl.) §§ 12-4 og 1-6 at tiltak ikkje kan setjast i verk i strid med 



 
 

reguleringsplan.  

Kommunen har høve til å gje dispensasjon frå føresegner gjeve i eller i medhald av plan bygningslova 
med heimel i pbl. § 19-2.  

Det er to vilkår som må vere oppfylt for å gje dispensasjon etter pbl. § 19-2. 

For det første må dei omsyna som ligg bak føresegna det dispenserast i frå ikkje verte vesentleg 
tilsidesett. For det andre må fordelane ved å gje dispensasjon vere klårt større enn ulempene, etter 
ei samla vurdering. 

Ved dispensasjon frå planar skal nasjonale og regionale rammer og mål tilleggjast særleg vekt, og det 
bør ikkje gjevast dispensasjon frå planar når ein direkte råka statleg eller regional styresmakt har 
gjeve negativ uttale til søknaden, jf. pbl. § 19-2(4). 

Ved dispensasjon frå lov og forskrifter skal det leggjast særleg vekt på dispensasjonen sine 
konsekvensar for helse, miljø, tryggleik og tilgjenge. 

Det kan setjast vilkår for dispensasjonen, jf. pbl. § 19-2. Vilkåra må liggje innafor ramma av dei omsyn 
loven skal ivareta, og det må vere ein naturleg samanheng mellom dispensasjon og vilkår, til dømes 
slik at vilkår så langt som mogleg kompenserer for ulemper dispensasjon kan medføre, jf. Ot.prp. nr. 
56 (1984-85) s 102. 

Søknad om dispensasjon skal vere grunngjeve, jf. pbl. § 19-1. 

VURDERING 

Det er rådmannen sin vurdering at tiltaket ikkje er i samsvar med grensa på 30%  utnyttingsgrad etter 
føresegna i reguleringsplanen og vil ha trong for dispensasjon. 

Omsynet med å avgrensa utbyggingstettheit er i hovudsak å verne om tilkomst, luft, forureining, 
dagslys mellom busetnad i område, parkeringsareal og branntrygging.  

Vurderingstemaet for rådmannen har vore om ein dispensasjon i saka vesentleg vil setje til side 
omsynet bak føresegna det vert dispensert i frå.  

Omsøkte tiltak skal byggast på planert grunn kor det i dag er asfaltert. Det vil vere nok 
parkeringsplassar sidan tomta er stor. Vidare vil ikkje omsøkte tiltak utfordre dagslys mellom 
busetnad, tilkomst eller påverka branntrygging i området.   

Rådmannen kan ikkje sjå at omsøkte tiltak vil setje til side omsynet til utnyttingsgrad, eller skapa 
noko presedensverknad i området.  

I vektinga av fordelar og ulemper har rådmannen særleg lagt vekt på at tiltaket vil gi miljøgevinst 
med omsyn til betre energiforbruk for anlegget, samt betre arbeidsforhold for dei tilsette vedrørande 
ergonomi og tryggleik. 

Etter ei samla og konkret vurdering finn rådmannen at vilkåra for å gje dispensasjon frå føresegn i 
reguleringsplan er oppfylt. 



 
 

Vurdering etter naturmangfaldslova: 

Rådmannen har vurdert tiltaket det er søkt om og prinsippa i §§ 8 – 12 i naturmangfaldslova er lagt til 
grunn ved vurderinga. Ein har mellom anna sjekka det aktuelle arealet i www.naturbase.no og 
www.artsdatabanken.no. 

Rådmannen finn ikkje at omsøkte tiltak vil komme i konflikt med naturmangfaldslova.  

 

 

         

 

  

http://www.naturbase.no/
http://www.artsdatabanken.no/
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Rongevær Kurs- og fritidssenter - Leigeavtale mellom Austrheim Kommune og Bergen og 

Hordaland Turlag  

 

Vedlegg: 

3. Utkast til leigeavtale 

Leigeavtale mellom Austrheim Kommune og Bergen og Hordaland Turlag 

 

 

Framlegg til vedtak: 

Rongevær Kurs- og fritidssenter - Leigeavtale mellom Austrheim Kommune og Bergen og Hordaland 
Turlag vert inngått for 40 år i samsvar med vedlagt avtale.  

 

 

Formannskapet - 050/21 - 06.05.2021 

 

FS -  behandling: 

Avdelingsleiar plan Asbjørn Toft orienterte om saka.  
· Bergen og Hordaland turlag er begeistra for Rongevær, satsar på dette, kanskje også Bømlo.  
· Kort veg frå Baløy og over. Kan bygga seg naust i Baløy for kajakkar eller anna. Vil ha gode 

robåtar tilgjengeleg.  
· Som eigar har kommunen 40 års perspektiv på dette, men Bergen og Hordaland turlag vil ha 

moglegheit til reforhandling dersom interessa for anlegget ikkje er så stor.  
· Dette vil setja Austrheim og Nordhordland på kartet med ei slik turlagshytte.  

Per Lerøy (Ap) sa at det jamt over er begeistring for tilbodet. Det som er sett av som tid til skular, 
atten dagar og fire netter, det er dobbelt så mykje som bruken i dag, der 4. klasse har ei overnatting 
kvar. 
Per Lerøy (Ap) sa at det bør vera årvisse møte mellom kommunen og turlaget, gjerne før sesongen 
startar på våren. 
Inger Lise Brekke (H) sa at dette er heldig for kommunen, og innbyggjarane kan få eit tilbod som er 
betre enn  dag. Bra om ein har eit årleg samarbeidsmøte der ein ser på om det er mogleg å få meir ut 
av samarbeidet. 
Anne Dahle Austrheim (KrF) sa at turlaget nok er ein betre forvaltar av eigedommen enn det 
Austrheim kommune har vore. Spurte om bruken på dag/ettermiddag og spurte om tidspunkt, her 



 
 

svara Asbjørn Toft at klokkesletta kan justerast. 
Kommunalsjef service og fovalting, Thomas Lindås, sa at dette med årvisse møte kan ein få inn. 
Reidar Øksnes (Sp) sa at dette er bra for å få liv igjen i Rongevær. Turlaget må gjere komma for å 
orientera i samband med årsmeldinga. Kva med klausular frå då skulehuset vart bygt? På det svara 
kommunalsjef Thomas Lindås at dei rettane som allereie er tinglyste går føre nye tinglyste rettar. 
Anne Dahle Austrheim (KrF) spurte om tilgang til kjøkken. Her svara Asbjørn at planen til turlaget er å 
rusta opp bygget ved sjøen, slik at dette kan brukast av skular med meir. Er nok OK å justera 
tidspunkt til 20.00. Dette ser ein på før saka skal til kommunestyret. 
Handsaming i formannskapet: 
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 
 

FS  vedtak: 

Rongevær Kurs- og fritidssenter - Leigeavtale mellom Austrheim Kommune og Bergen og Hordaland 
Turlag vert inngått for 40 år i samsvar med vedlagt avtale.  

 

 

Kommunestyret - 033/21 - 20.05.2021 

 

KS -  behandling: 

Avdelingsleiar plan Asbjørn Toft orienterte om saka. 
- Bergen og Hordaland turlag er begeistra for Rongevær, satsar på dette, kanskje også ei tilsvarande 
kysthytte på Bømlo.  
- Får leiga Rongevær for 40 år framover, og også areal på Baløy der dei kan plassera flytekai og 
robåtar. Turlaget legg opp til å investera i Rongevær, i 2021 rundt 2 millionar kroner. Er klare til å ta 
over i sommar, og legga planar for korleis dei skal bruka arealet. 
- Var i kontakt med andre aktørar, men Bergen og Hordaland turlag var beste alternativ. 
- Etter handsaminga i formannskapet lagt inn at det skal vera årleg møte med Bergen og Hordaland 
Turlag, og strekt at skulebruk gjeld fram til klokka 19.00. 
- Intensjonen er at dette skal brukast meir, og gje auka aktivitet i heile Austrheim. Kan padla til 
Kilstraumen, og andre stader som er greitt å nå frå Rongevær.  
- Kort veg frå Baløy og over. Kan bygga seg naust i Baløy for kajakkar eller anna. Vil ha gode robåtar 
tilgjengeleg. 
- Dette vil setja Austrheim og Nordhordland på kartet med ei slik turlagshytte. 
 
Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at han er positiv, og trur at turlaget er ein betre drivar enn kommunen har 
vore. Bør vera mogleg å vera der lengre enn til 19.00 for skuleavslutningar. Spurte kva som 
tilgjengeleg er for kjøkken og toalettsituasjon om det er berre naustet som skal brukast, her svara 
Asbjørn Toft at turlaget legg opp til å byggja toalett/kjøkken i naustet. 
Per Lerøy (Ap) sa at bruken bør strekkast til 21.00 for skulebruk (avslutningar og liknande), med 
unntak av fredagar. Asbjørn Toft svara at dette kan ein legga inn i vedtaket. 
Monika Thorpe (Ap) spurte om ein kan legga inn i vedtaket at skular må kunna bruka kjøkken og 
toalett i skulebygget inntil dette er på plass i naustet. Asbjørn Toft svara at dette kan ein legga inn i 
vedtaket. 
Aslak Bakke (H) sa at dette er ein unik sjanse til å marknadsføra kommunen.  
Handsaming i kommunestyret: 
Samrøystes for formannskapets framlegg til vedtak, med dei tillegg som kom opp under 
handsaminga. 



 
 

 

KS  vedtak: 

Rongevær Kurs- og fritidssenter - Leigeavtale mellom Austrheim Kommune og Bergen og Hordaland 
Turlag vert inngått for 40 år i samsvar med vedlagt avtale.  

Når kommunen brukar Rongevær, som for skuleavslutningar og liknande der ein ikkje skal overnatta 
etterpå, skal kommunen kunna bruka Rongevær fram til klokka 21.00. Dette skal gjelda for vekedagar 
med unntak av fredagar.  
 
Inntil det er på plass betre kjøkken- og toalettfasilitetar i naustet, skal kommunale leigetakarar kunna 
bruka kjøkken og toalett i skulebygget.  
 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Sidan hausten 2020 har kommunen vore i dialog med Bergen og Hordaland Turlag om overtaking av 
drift og utvikling av Rongevær Kurs- og fritidssenter gjennom langvarig leigeavtale. Dette har vorte 
drøfta med formannskapet ved fleire høve.   

Bergen og Hordaland Turlag har allereie i år budsjettert med 1,9 millionar til tiltak ved Rongevær 
Kurs- og Fritidssenter. Dei har planar om å utvikle område og skape aktivitet i tråd med turlagets 
føremål for å skapa ei framtidsretta turlagshytte på kysten. Det føreligg mellom anna planar om å 
oppgradera kaianlegg, byggje naust i tråd med reguleringsplan, oppgradering av Hovudhuset og 
utlegging av flytebrygge.   

 

Vurdering 

Avtalen vil leggje til rette for auka fritidsbruk for ålmenta av Rongevær Kurs- og fritidssenter. Dette er 
tatt inn som føremålet i avtalen. 

Rådmannen meiner at synergieffekten av avtalen vil ha ein positiv effekt på fleire område i 
kommunen. Ei turisthytte ved kysten kan i større grad setje Austrheim på kartet. Det kan medføra  
auka turisme, og ein kan forvente auka omsetning i kommunen totalt.  

Rådmannen vil peike på at Bergen og Hordaland Turlag har lang erfaring med tilsvarande prosjekt og 
vurderast som ein særleg kompetent medkontrahent for å overta drifta av Rongevær Kurs- og 
fritidssenter.  

Det skal leggast til rette for bruk på dagtid og overnatting. Bergen og Hordaland Turlag har forplikta 
seg til å halde området opent for ålmenta gjennom heile året.  

Rådmannen meiner at avtalen har sikra årleg tilgong på området vederlagsfritt for 18 dagar mellom 
kl. 08.00-18.00 og 4 overnattingar. Dette vil sikra at skulane, ungdomsklubben mfl. har tilgong på 
området i tråd med dagens bruk. Kommunen vil ha mogelegheit til å booke område før det blir lagt 



 
 

ut for ålmenta.  

Kommunen tek ikkje på seg nokon økonomiske forpliktingar gjennom avtalen.  

Avtalen skal skrivast på nynorsk med betre kart før saka skal opp i kommunestyret til endeleg 
avgjerd.  

Rådmannen rår til at det vert inngått ein leigeavtale mellom Austrheim Kommune og Bergen og 
Hordaland Turlag for 40 år i samsvar med vedlagt avtale. 

 

Konklusjon 

Rongevær Kurs- og fritidssenter - Leigeavtale mellom Austrheim Kommune og Bergen og Hordaland 
Turlag vert inngått for 40 år i samsvar med vedlagt avtale.  
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Godkjenning av Forskrift om innsamling og handsaming av hushaldsavfall for NGIR-

området  

 

Vedlegg: 

Forskrift om innsamling og handsaming av hushaldsavfall for NGIR-området - Høyringsutkast 

 

 

Framlegg til vedtak: 

Austrheim kommune godkjenner Forskrift om innsamling og handsaming av hushaldsavfall for 
NGIR-området. Grunngjevinga for vedtaket er gjeve i saksutgreiinga. Denne forskrifta er heimla i 
LOV-1981-03-13-6 Lov om vern mot forureiningar og om avfall (forureiningslova) §§ 30, 31, 33, 34, 
37, 48, 49, 50, 79, 83 og 85 

 

Formannskapet - 051/21 - 06.05.2021 

 

FS -  behandling: 

Avdelingsleiar plan Asbjørn Toft orienterte om saka. 
 
Handsaming i formannskapet: 
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 
 

FS  vedtak: 

Austrheim kommune godkjenner Forskrift om innsamling og handsaming av hushaldsavfall for 
NGIR-området. Grunngjevinga for vedtaket er gjeve i saksutgreiinga. Denne forskrifta er heimla i 
LOV-1981-03-13-6 Lov om vern mot forureiningar og om avfall (forureiningslova) §§ 30, 31, 33, 34, 
37, 48, 49, 50, 79, 83 og 85 

 

Kommunestyret - 032/21 - 20.05.2021 

 

KS -  behandling: 

Avdelingsleiar plan Asbjørn Toft orienterte om saka. 



 
 

Handsaming i kommunestyret: 
Samrøystes for formannskapets framlegg til vedtak. 
 

KS  vedtak: 

Austrheim kommune godkjenner Forskrift om innsamling og handsaming av hushaldsavfall for 
NGIR-området. Grunngjevinga for vedtaket er gjeve i saksutgreiinga. Denne forskrifta er heimla i 
LOV-1981-03-13-6 Lov om vern mot forureiningar og om avfall (forureiningslova) §§ 30, 31, 33, 34, 
37, 48, 49, 50, 79, 83 og 85 

 

Saksopplysninger: 

Formannskapet vedtok den 18.03.2021 i sak 040/21 å senda Forskrift om innsamling og handsaming 
av hushaldsavfall i NGIR-området ut på høyring. Høyringsfrist vart sett til 19. april 2021. Det er ikkje 
kome inn merknadar til framlegget. Det er vorte kunngjort på vanleg måte.  

Gjeldande forskrift om innsamling av forbruksavfall for Austrheim kommune er ei felles forskrift for 
alle kommunane tilknytt Nordhordland og Gulen Interkommunale Renovasjonsselskap (NGIR), og 
vart vedteken av Austrheim kommune den 28.06.2020. Nyoppretta Alver kommune må vedta 
forskrift om slamtømming innan eitt år etter etablering. NGIR ser det då som mest hensiktsmessig å 
utarbeide ei ny forskrift gjeldande for heile NGIR-området. Administrasjonen i kommunane tilknytt 
NGIR har delteke i utforming av forskrifta. Framlegg til ny forskrift har vore på offentleg høyring i 
samsvar med forvaltningslova kap. VII. Endeleg politisk vedtak skal gjerast av kommunestyret. Ny 
forskrift om renovasjon skal vere gjeldande frå då kommunestyret i Austrheim gjer 
godkjenningsvedtak. 

Forskrift om innsamling og handsaming av hushaldsavfall er ei lokal forskrift som omhandlar 
innsamling av hushaldsavfall frå bueiningar. Næringsavfall er ikkje inkludert i ordninga. Den som har 
næringsavfall, har sjølv ansvaret for at avfallet vert levert til godkjend mottak. Kommunen har etter 
lov om forureining og avfall (forureiningslova) §§29 og 30 ansvar for å ha anlegg for mottak og 
innsamling av hushaldsavfall. Kommunen kan etter same paragraf gje forskrift som er naudsynt for å 
få til ein hensiktsmessig innsamling og oppbevaring av avfallet.  

Ny forskrift baserer seg på eksisterande forskrift, men systematiserer og klargjer tydlegare kva 
oppgåver NGIR og abonnent har. I tekst er det t.d. endra frå kommunen til NGIR der NGIR har ansvar 
for den praktiske gjennomføringa (td. plassering av behaldarar og handsaming av fritak frå ordninga). 
Dette for betre å synleggjere ovanfor abonnent kva som er delegert til NGIR, og vil ikkje medføre 
større endringar ut i frå dagens praksis. I tillegg vert det opna for at NGIR får større rom for å 
utarbeide retningslinjer, rettleiarar og informasjon til abonnentane. Døme er rettleiar til forskrifta og 
retningslinjer for tilkomstkomstveg som ligg vedlagt saksutgreiinga. Informasjon til abonnentane vil 
med dette bli betra, og kan enklare tilpassast endra behov eller nye tekniske løysingar. 

Det er mest føremålsteneleg med ei lik forskrift for heile NGIR-området. Kvar enkelt kommune har 
lagt framlegget til forskrift ut på høyring . Etter at høyringsuttalar er evaluerte og eventuelt tekne 
omsyn til, vert forskrifta lagt fram til kvar enkelt kommune for godkjenning.  

 



 
 

Vurdering: 

Slik rådmannen ser at framlegget til forskrift om innsamling og handsaming av hushaldsavfall som no 
har vore på høyring i samsvar med med innarbeidd praksis. Samstundes er den meir fleksibel for 
gjennomføring ved endra behov / nye tekniske løysingar. Når ny forskrift er vedteke i kommunestyret 
vil den verte kunngjort i Norsk Lovtidende, og gjort tilgjengeleg på Lovdata.no. Rådmannen meiner at 
forskrifta er godt gjennomarbeidd og har vurdert den som god og framtidsretta. 

Rådmannen rår til at Forskrift om innsamling og handsaming av hushaldsavfall i NGIR-området vert 
godkjent slik den ligg føre.  

 

Konklusjon: 

Austrheim kommune godkjenner Forskrift om innsamling og handsaming av hushaldsavfall for NGIR-
området. 
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Godkjenning av mindre vesentleg reguleringsendring for reguleringsplan hyttefelt –H06 – 

Bergsvik , Planid. 2006003  

 

Vedlegg: 

Vestland fylkeskommune - Ingen merknad  til offentleg ettersyn - mindre planendring av 

detaljregulering - hyttefelt H06 - Bergsvik - planID 2006003 - Austrheim kommune 

Merknad - forslag om endringer i den vedtatte reguleringsplanen - Offentlig ettersyn sak 017/21 - 

Presisering av faktiske forhold. 

Merknad - mindre endring reguleringsplan - hyttefelt Bergsvika 

Oversendingsmail 

Vedlegg Q-1 Søknad om mindre vesentlig reguleringsendring 

Vedlegg F-1 Plankart plassering frittstående boder 

Vedlegg F-2 Reguleringskart Bergsvik med avkjøyrsle 

 

 

Framlegg til vedtak: 

Formannskapet godkjenner ein mindre planendring for Detaljregulering for Hyttefelt H06 Bergsvik, 
planid. 2006003. Nytt plankart er datert den 22.10.2020 og føresegn § 3.1 er endra som vist i søknad. 
Grunngjevinga er gjeve i saksutgreiinga. Vedtaket er heimla i Plan- og bygningslova § 12-14. 
 

Formannskapet - 052/21 - 06.05.2021 

 

FS -  behandling: 

Avdelingsleiar plan Asbjørn Toft orienterte om saka. 
 
Handsaming i formannskapet: 
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 
 

FS  vedtak: 

Formannskapet godkjenner ein mindre planendring for Detaljregulering for Hyttefelt H06 Bergsvik, 
planid. 2006003. Nytt plankart er datert den 22.10.2020 og føresegn § 3.1 er endra som vist i søknad. 
Grunngjevinga er gjeve i saksutgreiinga. Vedtaket er heimla i Plan- og bygningslova § 12-14. 

 



 
 

Saksopplysninger: 

Den 28.01.2021 vedtok formannskapet i sak 017/21 å leggja ut forslaget til ei mindre planendring til 
Detaljregulering for Hyttefelt H06 Bergsvik, planid. 2006003 ut på offentleg ettersyn. Plankart var 
datert den 22.10.2020 og føresegn § 3.1 vart førslått endra.  

Planframlegget vart annonsert i lokalavis og på kommunen si heimeside på vanleg måte. Offentlege 
instansar og partane vart og tilskrivne den 09.02.2021. Merknadar til den mindre planendringa som 
var på offentleg ettersyn måtte sendast til Austrheim kommune innan 6. april 2021. 

Den opphavelege reguleringsplanen for dette området vart vedteken i Austrheim kommunestyre den 
01.02.2012 i sak KS-011/12. Austrheim formannskap vedtok den 20.03.2013, sak FS- 069/13 ei 
mindre planendring for hyttefelt H06 Bergsvik. Både føresegner og plankart vart revidert då, det er 
desse plandokumenta som gjeld i dette området i dag. 

Planendringa gjeld desse tilhøva: 

1. Endre takvinkel/takform på Gnr. 157, Bnr. 121, 122, 123 og 115. 

2. Løyve til oppføring av frittstående boder. 

3. Løyve til å opparbeide avkjørsel/tilkomst til tomter som grenser mot Anna veggrunn grøntareal. 

 

Det kom inn tre merknadar til den mindre planendringa. Desse var frå: 

Vestland fylkskommune sin merknad er datert den 10.03.2021, dei skriv følgjande:   

Vestland fylkeskommune har ingen merknader til endringane skildra i dokumenta. 

Austrheim kommune sin kommentar til merknaden er: Austrheim kommune tek merknaden til 

orientering. 

 

Ansgar Bergsvik (tidlegare eigar av gbnr. 157/5 med 8 hyttetomter) har kome med merknad datert 

den 03.03.2021. Han viser til brev frå Ally Johannesen til Austrheim kommune av 16.02.2021 vedrørande 
denne plansaka. Ansgar Bergsvik ynskjer «presisering av faktiske forhold» knytt til planprosessen før 
denne vart godkjent av kommunestyret i 2012. Ansgar Bergsvik skriv til slutt følgjande i sin merknad: I 
ettertid har grunneierne, med uttak av familien Johannesen og bruk 157/6, brukt store summer på å bygge 
vei og å legge ned vann, avløp og fiber i området. Familien Johannessen har ikke bidratt med noe i 

denne sammenheng. Heile merknaden frå Ansgar Bergsvik er vedlagt i saka. 

Austrheim kommune sin kommentar til merknaden er: Privatrettslege tilhøve og kva som vart 
drøfta internt og privat i planprosessen fram til kommunestyret sitt godkjenningsvedtak den 
01.02.2012 er ikkje noko kommunen legg seg opp i. Økonomiske tilhøve og fordeling av kostnadar 
knytt til framføring av VVA og fiber i planområdet er og privatrettsleg. Vegrettar og andre rettar ein 
grunneigar treng/ynskjer over andre grunneigar sin eigedom må alltid løysast privatrettsleg. 
Austrheim kommune ser at å leggja ein bilveg over regulert friluftsområde vil vera i strid med kva 



 
 

lovverket seier at ein mindre reguleringsendring skal kunne endra på. Dette spørsmålet om 
vegtilkomst bør uansett løysast privatrettsleg først. Etterpå kan ein byggja denne tilkomstevegen 
etter ein søknad om dispensasjon frå plan har fått løyve til det, eller etter at ein formell planendring 
er gjennomført, om det vert naudsynt. Austrheim kommune tek elles merknaden til orientering. 

 

Ally Johannesen grunneigar på gbnr. 157/19 skriv i sin merknad datert den 16.02.2021 

følgjande:  
 
Når det gjelder punkt 1 i planen, har jeg ikke noen kommentar til at tillatt takvinkel endres. Likeledes 
ingen kommentar når det gjelder punkt 2 vedrørende frittstående bod på nntil 15m2. Jeg støtter også 
i utgangspunktet punkt 3 i planen, men som man ser av kart F-2, er tomt K1 den ENESTE tomten som 
ikke har inntegnet kjørevei til tomtegrense. Jeg ønsker derfor at dette blir tatt hensyn til, og blir 
tegnet inn i revidert plan. Dette begrunnes med de samme argumenter som søker skriver i sin 
begrunnelse.  
 
Ally Johannesen skriv til slutt følgjande:  Det vil derfor være av stor betydning, både praktisk og 
økonomisk, at tomt K1 får kjørevei helt frem til tomtegrense, på lik linje som alle de andre tomtene. 
Ho har lagt ved kart som viser kor tilkomstvegen kan gå over regulert friluftsområde til tomt K1. Heile 
merknaden frå Ally Johannesen er vedlagt i saka. 
 

Austrheim kommune sin kommentar til merknaden er: Vegrettar og andre rettar ein 
grunneigar treng/ynskjer over andre grunneigar sin eigedom må alltid løysast privatrettsleg før 
søknadspliktige tiltak kan gjennomførast. Alternativ er avklaringar rettsleg gjennom til dømes eit 
jordskifte. Austrheim kommune ser at å leggja ein bilveg på om lag 30 meter over eit regulert 
friluftsområde vil vera i strid med lovverket knytt til det å gjennomføra ein mindre  
reguleringsendring. Friluftsområde er eit heilt anna arealformål enn regulert bilveg. Dette spørsmålet 
om vegtilkomst må uansett løysast privatrettsleg først. Etterpå kan ein byggja denne tilkomstevegen 
etter ein søknad om dispensasjon frå plan, eller etter ein planendring, om det vert naudsynt. 
Statsforvaltaren sin konklusjon i ei dispensasjonsak vil avgjera dette. Austrheim kommune vil nok 
vera positiv til begge løysingane om det privatrettslege vert løyst først. Austrheim kommune tek elles 
merknaden til Ally Johannesen til orientering. 

 

Vurdering: 

Rådmannen ser at den mindre planendringa vil løysa utfordringar knytt til bruken av dette 
hytteområdet på ein god måte for alle partar. Rådmannen vil peike på at det i samband med 
dispensasjonar og utbyggingar av hyttefeltet er gjort endringar i vegsystem, føremålsgrense, 
byggjehøgde og byggegrenser som avvik litt frå vedteken reguleringsplan. l opphaveleg 
reguleringsplan vart ikkje avkøyring til hyttene vist på plankart. I plankart som vedlegg F-2 viser er 
desse avkøyringane regulert inn med raud strek. Dei fleste partane i hyttefeltet har samtykt til 
omsøkt planendring. 

§ 12-14. Endring og oppheving av reguleringsplan 
 
For utfylling, endring og oppheving av reguleringsplan gjelder samme bestemmelser som for 



 
 

utarbeiding av ny plan. Kommunestyret kan delegere myndigheten til å treffe vedtak om mindre 
endringer i reguleringsplan eller til å vedta utfyllinger innenfor hovedtrekkene i reguleringsplanen. 
Små endringer kan delegeres til administrasjonen. 

Rådmannen ser at den mindre planendringa har skjedd i samsvar med plan-og bygningslova og 
forvaltingslova og god forvaltingsskikk.  Nabovarsel er sendt ut til berørte grunneigarar i området, og 
til offenlege instansar som Vestland fylkeskommune og Fylkesmannen i Vestland. Rådmannen sin 
klare vurdering er at denne mindre planendringa er i samsvar med nasjonale og regionale interesser. 
Når kommunen skal endre ein plan med enkel prosess skal endringane i liten grad påverka 
gjennomføringa av planen elles, dei kan ikkje gå utover hovudrammene i planen, og skal heller ikkje 
påverke omsyn til viktige natur og friluftsområde jf. pbl. § 12-14 andre ledd. Rådmannen meiner at 
desse krava er oppfylt. I denne vurderinga er det teke omsyn til kva tiltak det gjeld og kva interesser 
som kunne vorte råka jf. Prop. 149 L (2015-2016). Etter det rådmannen kan sjå vert 
landskapsinteressene lite råka i denne saka. Rådmannen deler Austrheim kommune sin kommentar 
til merknaden til Ally Johannesen på det at å planleggja ein køyreveg over eit friluftsområde som her 
krev ein vanleg planendring. Alternativt må det søkjast dispensasjon, uansett må det privatrettselege 
løysast først før tiltaket kan byggjast eller søkjast om. Rådmannen synes elles Austrheim kommune 
sin kommentar til merknadane over er gode og deler desse vurderingane: 

Rådmannen meiner at kommunen gjennom denne mindre planendringa har løyst ulike 
arealutfordringar i hyttefeltet i Bergsvik på ein god måte. Rådmannen meiner at det å kunne få på 
plass ei mindre planendring som her vil vera til fordel for alle som treng eit mindre utebod i 
hyttefeltet. Desse skal byggjast i tråd med eksisterande byggjegrense sett i eksisterande plankartet. 

Rådmannen synes og det er ein fordel å få lagt inn og regulera på plass tilkomstveg til dei regulerte 
hyttetomtane der dette er mogeleg. Då unngår ein unødvendige dispensasjonsøknadar og folk veit 
kor tilkomstvegane kan koma. 

Denne mindre planendringa er i stor grad i samsvar med tidlegare politiske vedtak som er gjort i 
dette planområdet tidlegare. Rådmannen meiner og at det og er naudsynt at denne mindre 
planendringa skjer for å løysa mindre arealutfordringar i området knytt til trafikkmessige tilhøve, 
men og for å avklara arealbruken ved hyttetomtane her framover. Rådmannen har etter ei samla 
vurdering kome til at Austrheim kommune sitt formannskap bør godkjenna denne mindre 
planendringa.  Rådmannen meiner at den mindre planendringa er tilpassa bruken av dette området 
både no og framover. 

Rådmannen rår til at Austrheim kommune godkjenner ein mindre planendring for Detaljregulering 
for Hyttefelt H06 Bergsvik, planid. 2006003. Nytt plankart er datert den 22.10.2020 og føresegn § 3.1 
er endra som vist i søknad.  

 

Konklusjon: 

Rådmannen rår til at Austrheim kommune godkjenner ein mindre planendring for Detaljregulering 
for Hyttefelt H06 Bergsvik, planid. 2006003. Nytt plankart er datert den 22.10.2020 og føresegn § 3.1 
er endra som vist i søknad. 

 



 
 

 

 

 

         

 

  



 
 

Sakspapir 
      

Saksnr Utvalg Type Dato 

053/21 
 

Formannskapet PS 06.05.2021 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Asbjørn Nagell Toft Gbnr-148 
 

21/361 

   

 

Ferdigattest til hytter og hus i Åråsvågen nord  

 

Vedlegg: 

Søknad om dispensasjon frå reguleringsplan for Åråsmarka og ferdigattest for bustader - gbnr 148 

 

 

Framlegg til vedtak: 

Austrheim kommune gjev ferdigattest til alle omsøkte bygg og tiltak som har fått  mellombels 
bruksløyve eller ferdigattest på vilkår knytt til opparbeiding av naudsynt VA- anlegg og 
veginfrastruktur. Bygningen eller delar av den må ikkje takast i bruk til anna føremål enn det løyvet 
fastset. Bruksendring krev særskilt løyve (jf. pbl. § 20-1). Dersom det er grunneigarar som ikkje har 
fått desse løyva tidlegare på sine bygg så må dei søkja på vanleg måte. Grunngjevinga for vedtaket 
over er gjeve i saksutgreiinga. Vedtaket er heimla i plan- og bygningslova § 21-10.   

 

Formannskapet - 053/21 - 06.05.2021 

 

FS -  behandling: 

Avdelingsleiar plan Asbjørn Toft orienterte om saka. Ordnar her opp i tidlegare synder, men må sjå 
på om ein skal stoppa å gje delingsløyve i dette området til rekkjefølgjekrava er oppfylte. 
 
Handsaming i formannskapet: 
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 
 

FS  vedtak: 

Austrheim kommune gjev ferdigattest til alle omsøkte bygg og tiltak som har fått  mellombels 
bruksløyve eller ferdigattest på vilkår knytt til opparbeiding av naudsynt VA- anlegg og 
veginfrastruktur. Bygningen eller delar av den må ikkje takast i bruk til anna føremål enn det løyvet 
fastset. Bruksendring krev særskilt løyve (jf. pbl. § 20-1). Dersom det er grunneigarar som ikkje har 
fått desse løyva tidlegare på sine bygg så må dei søkja på vanleg måte. Grunngjevinga for vedtaket 
over er gjeve i saksutgreiinga. Vedtaket er heimla i plan- og bygningslova § 21-10.   

 

Saksopplysninger: 



 
 

Styret i Åråsvågen velforeningen har ved styreleiar Jan Erik Erstad den 25. mars 2021 sendt inn 
søknad til Austrheim kommune om at det vert gjeve ferdigattestar på bustadar i dette området. 
Velforeninga skriv mellom anna følgjande: 
 
På vegne av 29 eigedomar i Åråsmarka (adresser til Åråsvågen og Åråstoppen) søkjer styret for 
Åråsvågen velforening (heretter kalt styret) med dette om at det blir innvilga dispensasjon frå 
reguleringsplanvedtektene for Åråsmarka, og at det blir gitt ferdigattest for bustadene på desse 
eigedomane. 
 
KORT OM BAKGRUNN/HISTORIE: 
 
Etter søknad fra Norhytta AS, vedtok kommunestyret i Austrheim reguleringsplan for Åråsmarka, sak 
027/02, vedtak 30. april 2002. Planen omfattar 120 byggetomter for bustader og fritidseigedomar. 
 
I samsvar med planen, vart det skilt ut ei rekke tomter, blant desse dei 29 eigedomane denne 
søknaden gjeld. Eigedomane vart seld på vilkår om at Norhytta skulle føre opp bustadane. Den første 
tida vart det seld 30 tomter, og dei påfølgende åra vart det bygd bustader på 29 av eigedomane. 
 
Norhytta AS gjekk konkurs i 2008. På konkurstidspunktet var berre eit fåtall av bustadane ferdige. 
Flere var påbegynt, men ikkje ferdige. Infrastrukturen var heller ikkje ferdig. Konkursen førte til at 
arbeidene stansa, og sette eigarane i ein svært vanskeleg situasjon. Etter ei tid sa konkursbuet frå seg 
eigedomane, og eigarane fullførde bygga på 29 eigedomar. 
 
Restareala, altså dei areale innanfor planområdet som ikkje var seld, er seinare blitt overtatt av nye 
eigarar. Så langt styret er kjent med, har ingen av desse gjort noko meir med infrastrukturen, det vil 
seie vegane og VA-anlegga som dei 29 eigedomane brukar og er avhengige av. 
 
Eigarane har søkt å klarlegge kva eigedomar som har ferdigattest (FA) eller midlertidig bruksløyve 
(MB). («Usikker=ikkje funne)  
 
Dei viser til vedlagt liste, denne lista er vedlagt i saka saman med skrivet frå Åråsvågen velforening. 
Velforeininga skriv vidare at: 
 
Dei 29 bebygde eigedomane er som følgjer (FA=Ferdigattest, MB=Mellombels løyve). 
Ektefelle/sambuar/medeigar er tatt med der eigarane har oppgitt dette. Som vist ovanfor, har ein del 
av eigarane ikkje funne verken FA eller MB. Det er likevel grunn til å tru at mange av desse har fått 
MB. 
 

Uavhengig av kva type attest eigarane har fått, er det viktig at det blir gitt dispensasjon frå 
reguleringsplanen for Åråsmarka og skrive ut likelydande ferdigattest for alle 29 eigedomane, utan 
vilkår. 

Atterhalda i løyvene/attestane gjeld det tekniske anlegg og vegstandarden. Styret finn det ikkje 
naudsynt å gå nærare inn på bygningane på eigedomane. Det vert vist til dei dokumenta som vart 
sende inn i samband med at det vart gitt mellombels bruksløyve og ferdigattestar, og legg til grunn at 
det ikkje er noko ved bygningane eller eigedomane som er til hinder for at blir gitt ferdigattestar for 
alle eigedomane. 
 
VA-anlegget var stort sett ferdig då arbeidet stogga som følge av konkursen. Anlegget har fungert i 
dei åra som har gått. Vegane vart opparbeidde, men uten at fortau var opparbeid slik 



 
 

reguleringsplanen fastsett når det gjelder veg nr 1, hovedvegen inn i feltet. 
 
I 2020 arbeidde velforeningen sammen med Lindås Rør AS og Austrheim kommune for å få fullført 
VA-anlegget og koordinatbestemma leidningar, kummar og ventilar. Frå 1. januar 2021 har 
kommunen overtatt drift og vedlikehald av anlegget. Ferdiggjeringa av VA-anlegget kosta 
velforeininga kr 152 000. Vilkåra i reguleringsplanen knytt til VA-anlegget, er med dette oppfylt. 
 
Når det gjeld vegane i feltet, legg styret til grunn at det aktuelle for søknaden om dispensasjon, er 
knytt til vilkåra når det gjelder veg nr 1 (hovedvegen) inn i feltet. Vegen var opparbeid og grusa, men 
det vart ikkje bygd fortau i samsvar med reguleringsplanen. Denne vegen skulle overtas av Austrheim 
kommune når den var ferdig slik planen krev. Som følge av konkursen i Norhytta vart kravet om 
fortau ikkje oppfylt. 
 
Eigarane i feltet har i alle år hatt ansvar for vedlikehald av vegen med grusing, skraping, brøyting og 
strøing. I 2020 tok eigarane kostnadane med asfaltering av hovedvegen fra avkjøringa til Blodvika og 
til enden av vegen i feltet. Det er lagt 5 cm tjukt asfaltlag med 4 meter gjennomgåande bredde. I 
svingar og på møteplassar er det asfaltert i 4,5-5 meter breidde, og det er laga fire fartshompar i 
samsvar med Vegvesenet sine føresegner. (Den ytterste private vegen vart asfaltert tidlegare. Dei to 
øvrige private sidevegane er godt grusa.) Asfalteringa kosta om lag kr 650 000. 
   
Hovedvegen med nylagt asfalt er i dag i god stand og kan brukast av både personbilar og større 
kjøretøy. Personbilar kan møtast utan å måtte kjøre utanfor afalten. Det er lite kjøring med større 
kjøretøy med unntak for NGIR sine bilar. Langs store deler av strekningen er det grus eit stykke på 
utsida av asfalten, og det er derfor god plass til å gå ved sida av den asfalterte kjørebana. 
Velforeininga har hatt dugnad på vegen og halde tre og busker nede slik at det er gode sikttilhøve. 
 
Styret vil og peike på at den aktuelle vegen er ein blindveg utan gjennomgangstrafikk. Med unntak av 
NGIR sine biler, er det sjeldan tungtrafikk. Eit fleirtal av bustadene har avkjørsle til dei tre felles 
tilkomstvegane; ikke direkte til hovedvegen. Vilkåra i reguleringsplanen er laga på grunnlag av 120 
tomter, medan styret sin søknad berre gjeld 29 eigedomar. Utanom vilkåret knytt til VA-anlegget og 
vegen, er det i attestane/løyvene vist til at eigarane må retta seg etter tilvisningar frå feiaren. Vi legg 
til grunn at eigarane pliktar å retta seg etter slike pålegg, og det skulle ikkje vera naudsynt å ta med 
vilkår om dette i attestane etter så lang tid. 
 
Styret vonar at kommunen kan være einig i at det er urimeleg at eigarane framleis skal bu på 
eigedomane med mellombels bruksløyve eller attestar med atterhald. Bustadane har vore i bruk 
mellom 13 og 16 år. Då dei mellombels bruksløyva  blei gjevne, trudde verken eigarane eller 
kommunen at det var løyve som skulle vara i fleire år. Skulle restareala bli bygd ut, ville ein 
dispensasjon for dei aktuelle eigedomane, heller ikkje hindra at utbyggjaren må følgje 
reguleringsplanen. Reelle omsyn taler derfor for at dei formelle forholda for eigedomane blir retta 
opp i samsvar med dei faktiske tilhøva og at ferdigattest blir gitt. 
 
 
 
Den 06.04.2021 sendte Åråsvågen velforeningen ved styreleiar inn følgjande tilleggsopplysingar:  
 
Ved en feil står det MB på gnr 148 bnr 118, John og Marit Mæland. Denne eiendommen er en av de 
som har fått ferdigattest.  

Såvidt jeg kan se er det for eiendommene gnr 148 bnr 112, Julius Bendiksen, som har ferdigattest fra 
2010 som gjelder bustadbygget, og fra 2011 som gjelder tilbygg/vinterhage, ikke satt vilkår som 
gjelder VA anlegget eller veien, kun vilkår i den første attesten om å rette seg etter feierens pålegg. 



 
 

 
Det samme gjelder for eiendommene 148/118 Mæland, 148/95 Poss og 148/87 Unneland 
(opprinnelig Osberg). For disse er det kun satt vilkår om å rette seg etter pålegg fra feieren. For 
148/89 Kjell Birger Olsen, er det merknader knyttet til vei og pålegg fra feieren men ikke noe om VA 
anlegget. 
 
Når det gjelder gnr 148/121 Bakkehaug, er det uttalt at vilkår knyttet til VA anlegg og vei som var 
satt i mellombels løyve, "fell vekk" ved ferdigattesten. 
 
For gnr 148/109 Dalberg, er det ikke satt vilkår. Eiendommen har ferdigattest fra 2017 som gjelder 
garasje/nybygg og fra "2019 som gjelder opprinnelig bustad med tibygg. Eiendommen har ikke 
ildsted. 
 

På denne bakgrunn kan det spørres om disse eiendommene trenger dispensasjon fra 
reguleringsplanen og nye ferdigattester. 

Vurdering: 

Rådmannen ser at eigarane av desse bebygde bustadtomtane har kome i ein vanskeleg situasjon 
sidan konkursen i 2008. Infrastrukturen i området var då ikkje ferdiggjort. Det er positivt at eigarane 
har fullført byggja på 29 eigedomar her, dei fleste gjorde det etter at konkursen var eit faktum. 
Rådmannen vil informera om at det er 19 år sidan dette området vart ferdig regulert til bustadar, det 
er og til bustadar det er gjeve løyve til her. Kommunestyret godkjente reguleringsplanen for 
Åråsmarka, sak 027/02 den 30. april 2002. 



 
 

 

Plankart over viser det store planområdet til denne reguleringsplanen 

 

Føresegn som regulerer veg 1 og andre trafikkområde seier dette: 

 

I dag er det i hovudsak berre asfaltert fortau med kant som manglar i dette planområdet. Det er eit 
ferdig grusa og steinsett område der fortauet skal etablerast i tråd med plankartet i 
reguleringsplanen, dette gjeld veg nr 1, hovudvegen inn i feltet. Denne vegen skulle overtakast av 
Austrheim kommune når den var ferdig slik planen krev. Som følgje av konkursen vart ikkje dette 
arbeidet ferdiggjort.  Den første føresegna i reguleringsplanen er følgjande: 



 
 

 

Denne avtalen kom på plass etter at reguleringsplanen vart godkjent, men med konkursen i 2008 fall 
den vekk. Det vart ikkje laga noko ny avtale med konkursboet eller andre aktørar seinare. Fortauet 
som manglar er omlag 850 meter langt. Vegen som er bygd inn i området er 4-5 meter brei. Viss me 
legg til grunn normale kostnadar her, så vil det å byggja eit veganlegg i tråd med reguleringsplanen 
(med 6 meter køyrebane og 2 meter fortau) truleg koma på om lag 5-6 mill kroner. Veglys vil då 
koma i tillegg. 

Rådmannen er glad for at eigarane i 2020 tok kostnadane med asfaltering av hovudvegen fra 
avkjøringa til Blodvika og til enden av vegen i feltet. Det at det kom på plass fire fartsdumpar her er 
og viktig for trafikktryggleiken.  

Rådmannen synes det er positivt at eigarane har søkt å klarleggja kva eigedomar som har fått 
ferdigattest (FA) eller som har fått mellombels bruksløyve. Atterhalda i løyva/attestane gjeld det 
tekniske VA-anlegget og vegstandarden. I 2020 arbeidde velforeningen sammen med Lindås Rør AS 
og Austrheim kommune for å få fullført VA-anlegget. Frå 1. januar 2021 har Austrheim kommune 
overtatt drift og vedlikehald av VA-anlegget. Rådmannen er glad for at dette er på plass no. 

 

 



 
 

Fotokart over området. Her ser me at i hovudsak er dei 29 bustadane langt nord i feltet. 

Velforeningen skriv at reguleringsplanen er laga på grunnlag av 120 tomter, medan styret sin søknad 
om ferdigattest berre gjeld 29 eigedomar. Utanom vilkåret knytt til VA-anlegget og vegen, er det i 
attestane/løvya vist til at eigarane må retta seg etter tilvisningar frå feiaren. Feiing er eit krav som er 
regulert i forskrift, det er såleis eit krav i norsk lov. Alle som eig ei hytte eller eit hus skal ha på plass 
trygg tilgang/takstige til pipe slik at feiing av eldstad kan skje forskriftsmessig. Dersom dette ikkje er 
på plass kan kommunen påleggja at dette vert gjort. Rådmannen vil understreka at å retta seg etter 
feiaren sitt pålegg er sjølvsagt, det treng ikkje vera noko tema i denne saka om ferdigattest lenger. 

Rådmannen forstår at velforeninga legg til grunn at det ikkje er noko ved bygningane eller 
eigedomane no som er til hinder for at blir gjeve ferdigattestar her. Rådmannen synes og det er 
urimeleg at eigarane framleis skal ha på eigedomar med mellombels bruksløyve eller attestar med 
atterhald. Det at bustadane har vore i bruk mellom 13 og 16 år må vektleggast i saka. Rådmannen ser 
at mange private partar uskyldig kom i eit stort uføre med konkursen i 2008.  

Rådmannen har vurdert fakta i søknad, men og andre omsyn, og ser at reelle omsyn taler for at 
ferdigattest no kan gjevast for dei byggja som har fått mellombels bruksløyve eller ferdigattest på 
vilkår knytt til godkjenning av VA-anlegg og veginfrastruktur. Rådmannen har vurdert at dette ikkje vil 
skapa presedens i forhold til andre bustadfelt i Austrheim kommune. Rådmannen vil understreka at 
dersom eigar har søkt om ferdigattest tidlegare så har dei kontrollansvarlege for utføringa ordna med 
sluttkontroll og avsluttande gjennomgang av kontrolldokumentasjonen for det ferdige arbeidet. 
Gjennom dette har dei kontrollansvarlege stadfesta overfor kommunen at kontroll er utført med 
tilfredsstillande resultat, og at byggearbeidet er utført i samsvar med løyver og krav gjeve i eller i 
medhald av plan- og bygningslova. 

Rådmannen vil framheva at det er og eit krav i slike saker at bygningen eller delar av den ikkje må 
takast i bruk til anna føremål enn det løyvet fastset. Bruksendring i dette området som andre stadar 
krev og særskilt løyve (jf. pbl. § 20-1). Eit tydleg krav i reguleringsplanen i samband med 
godkjenningsvedtaket i kommunestyret den 30.04.2002 var følgjande: 

 

Rådmannen vil informera om at Austrheim kommune ikkje vil gjeva fleire delingsløyve i dette 
planområdet før veginfrastruktur er bygd ut og godkjent som vist på plankartet til reguleringsplanen 
frå 2002. Finansiering og bygging av av fortau som manglar vil då verta ei sak for 
grunneigarar/utbyggjar som vil byggja ut bustadfeltet her vidare.  

Rådmannen rår etter ei samla vurdering til at ferdigattest vert gjeve til alle bygg her som har fått  
mellombels bruksløyve eller ferdigattest på vilkår knytt til opparbeiding av naudsynt VA- anlegg og 
veginfrastruktur. Dersom det er grunneigarar som ikkje har fått slike løyve tidlegare på sine 
bygg/tiltak her, så må dei søkja på vanleg måte om ferdigattest. Det same gjeld der andre 
vilkår/manglar enn infrastruktur og VA-anlegg er knytt til det å få ferdigattest. 

 

Konklusjon: 

Rådmannen rår til at ferdigattest vert gjeve til alle bygg/tiltak her som har fått mellombels 



 
 

bruksløyve eller ferdigattest på vilkår knytt til opparbeiding av naudsynt VA- anlegg og 
veginfrastruktur. Dersom det er grunneigarar som ikkje har fått desse løyva tidlegare på sine 
bygg/tiltak så må dei søkja på vanleg måte om dette. 
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Framlegg til vedtak: 

 
1. Kommunestyre tar tertialrapporten  til vitande 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

Formannskapet - 054/21 - 06.05.2021 

 

FS -  behandling: 

Kommunalsjef økonomi og personal, Odd Harald Dommersnes, orienterte om saka.  
· Det som ikkje viser i tala enno, er at sjukefråværet er høgt innan Helse og omsorg, her kjem 

det auka kostnader etter kvart. 
· Legekontoret, her er det ein del som må rettast med øydelagt utstyr, må få på plass 

ultralydapparat, og legebil kjem på plass no i år etter krav som kom i 2015. 
· Avviket på rådmannsposten skuldast medlemsutgifter til NUI og regionrådet. 
· Må ta fatt i dette med sjukefråværet, det vil avgjera om ein har pluss eller minus i år. 

Det ligg 5 millionar i budsjett 2021 frå Mongstad Vekst AS. Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at selskapet har 
kring 10 millionar i banken pluss eigedommar bokført til 4,4 millionar. Har nokre forpliktingar på 
Mongstad Sør. Selskapet skal oppløysast, ein skal selja eit bustadhus på Hope, og har avtale om å 
selja jorda på denne eigedommen. Resten er næringseigedommar som er i ferd med å bli ferdig 
regulerte. Det er spennande ting på gang på Mongstad, jobbar med søknad om 50 millionar som skal 
gje prosjektering av energitunnel frå raffineriet til Mongstad Sør. Om dette kjem på plass vil 
eigedommane til Mongstad Vekst bli ettertrakta. Batterifabrikk er framleis aktuelt, med andre 
eigarar, Hydrogenfabrikk er aktuelt, det vil utløysa smoltanlegg og oppdrettsanlegg på land. 
Odd Harald Dommersnes sa at det ein må vera merksam på at ein kanskje ikkje får desse pengane frå 
Mongstad vekst i år. På det positive ser ein at utbyttet frå BKK blir nesten to millionar meir enn den 
halve millionen som er lagt inn, og Havbruksfondet ser ut til å gje ein million meir. 



 
 

Reidar Øksnes (Sp) sa at skatteinngangen kan vera høg i både 2021 og 2022, først ved etterslep 
Korona og så revisjonsstansen som ein skal ha på Equinor i 2022. 
Per Lerøy (Ap) sa at det kjem nye prosjekt, som veg over Radøy og hydrogenfabrikk-prosjekt som vil 
gje stor aktivitet lokalt under utbygginga. 
Inger Lise Brekke (H) sa at ho ikkje er så uroleg for skatteinngangen, men for sjukefråværet. 
Reidar Øksnes (Sp) sa at ein må jobba for at Austrheim skal vera plassen å leva og bu, litt for mykje 
innpendling av arbeidskraft. 
Odd Harald Dommersnes sa at ein jobbar for å få ned sjukefråværet, Styrar ved Kaland barnehage,  
Sissel Berge Monslaup,  har jobba med dette på Kaland barnehage. No skal Monslaup jobba med 
dette for Kystbarnehagen, og etter det Nordliheimen. 
Handsaming i formannskapet:  
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 
 

FS  vedtak: 

Formannskapet rår kommunestyret til å ta tertialrapporten til vitande. 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

Kommunestyret - 034/21 - 20.05.2021 

 

KS -  behandling: 

Kommunalsjef økonomi og personal, Odd Harald Dommersnes, orienterte om saka.  
· Det som ikkje viser i tala enno, er at sjukefråværet er høgt innan Helse og omsorg, her kjem 

det auka kostnader etter kvart. 
· Må ta fatt i dette med sjukefråværet, det vil avgjera om ein har pluss eller minus i år. 

Nærværsprosjektet er det viktigaste prosjektet ein har i 2021. 
· Det ligg 5 millionar i budsjett 2021 frå Mongstad Vekst AS, om dette ikkje kjem i 2021 må ein 

ta dette inn andre stader. 
· Har refinansiert lån og sparer mykje på det. 

Britt S. Lerøy (Ap) spurte om sjukefråværet, kor stort dette er. Her svara kommunalsjef Dommersnes 
at samla sjukefråvær første kvartal var 9 prosent.  
Britt S. Lerøy (Ap) sa at det er krevjande for både kommunen og den tilsette med høgt sjukefråvær.  
Ordførar Per Lerøy (Ap) la fram framlegg frå Ap om at kvartalsrapportar alltid skal innehalda tal for 
kort- og langtidsfråvær, samt orientering frå rådmannen om kva tiltak som er sett i gang i samband 
med dette. Ikkje ønskje om å henga ut nokon, men ønskjer å vera med på å setja fokus på dette. 
(Framlegget ligg ved møteboka) 
Kommunalsjef Dommersnes sa at ein kan detaljera tala, om dette sa rådmann Bjørnar Fjellhaug at 
det kan vera små einingar, slik at ein har tala på kommunenivå, og heller tar tala for einingar om det 
er etterlyst og vurdert.  
Inger Lise Brekke (H) sa at det kan vera identifiserande om ein går ut med tal på små einingar. 
Jan Erik Espelid (Bygdelista) sa at det kan vera ein del Korona-relatert, spennande å sjå korleis dette 
er etter Korona. 
Gro Kaland (Sp) spurte om det kan vera tal her som gjeld tilsette som er heime med sjukt barn, 
Bjørnar Fjellhaug sa at det er ikkje med i desse tala. 



 
 

Kommunalsjef Odd Harald Dommersnes sa at sjukefråværet ikkje har spesiell samanheng med 
Korona. Ein ser at skulane og legekontoret nesten ikkje har sjukefråvær i det heile. Må sjå på 
kulturen. 
Inger lise Brekke (H) sa at det ikkje treng vera samanheng med Korona, ser at det er store forskjellar 
på sjukefråvær på avdelingar innan same eining. 
Aslak Bakke (H) sa at det må vera oppfølging av sjukemelde frå starten av, det vil løna seg. 
Handsaming i kommunestyret: 
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak, med tillegg frå Austrheim Ap. 
 

KS  vedtak: 

Kommunestyret tar kvartalsrapporten til vitande. 
Kvartalsrapportar skal alltid innehalda tal for kort- og langtidsfråvær, samt orientering frå rådmannen 
om kva tiltak som er sett i gang i samband med dette. 

 

Saksopplysninger: 

 

Bakgrunn. 

Rådmannen har ansvaret for å rapportera om den økonomiske situasjonen til politisk nivå. Ved 
utgangen av kvar tertial skal rådmannen legga fram rapport til kommunstyre,det vert rapportert til 
formannskapet på månadsnivå. Rapporteringa skal ha fokus på å avdekka eventuelle avvik i høve 
vedtatt årsbudsjett, tiltak for å oppnå balanse, prognose for året, utviklinga innanfor tenesteområda, 
oppnådde resultat/målsettingar og status på eventuelle politiske vedtak. Dersom det er endringar i 
budsjettet, skal dette også leggast fram til behandling i tertialrapport. Årets 3.tertialrapport vert lagt 
fram i desember og er ein forenkla rapport som inneheld eventuelle budsjettjusteringar. Fullstendig 
rapport for året som inkluderer 3.tertial vert lagt fram med årsmelding. Tertialrapportane skal 
handsamast i kommunestyret. 

 

 

 

 



 
 

 

Inntekter 

Sum inntekter består av rammetilskott, skatt på inntekt og formue, eigedomskatt og andre inntekter.  
Så langt i 2021 er  inntektene monaleg større enn kva som er budsjettert. Det er eindel usikkerheit 
knytt til kva inntektsveksten for 2021 vært, men vi har gode tal fyrste tertial. 

Rammetilskott 

Av tabellen kjem det fram  at rammetilskottet er 1 mill. kr. betre enn budsjett. Rammetilskottet 
består av rammetilskott, inntektsutjamning ,skjønnsmidlar og distriktstilskott. Det positive avviket i  
fyrste kvartal 2021 skyldast i stor grad ekstra tilskott i samband med Covid 19. 

Skatteinntekter 

Skatteinntektene er betre enn budsjett. Vi ser ingen reduksjon i skatteinntektene i 2021 trass  

høg lediggang i kommunen, men det er  knytt usikkerheit  til om denne utviklinga held  

fram i 2021.  

 

Eigedomsskatt 

Når det gjelder eigedomsskatten så har vi ikkje skreve desse ut i fyrste tertial. 

 

 

 



 
 

 

Andre inntekter 

Inntektene i gruppa andre inntekter er brukarbetalingar, kommunale årsgebyr, statstilskott, 
refusjonar frå kommunar, refusjon frå staten, integreringstilskot flyktningar, refusjon 
ressurskrevjande og utbytte. I denne inntektsposten ligg og Havbruksfondet pluss utbytte frå 
Mongstad Vekst.  

 

Personalutgifter 

Personalutgiftene utgjer storparten av utgiftene i kommunen. Vi har  hittil i 2021 hatt  god kontroll 
på kostnadene knyta til personalområdet. Men rådmannen er uro for at eit høgt sjukefråvær over tid 
kan gjer auka kostnader. 

 

Andre utgifter 

Det har i 2021 vært kontroll på denne kostnadsgruppa . Viktige postar i denne gruppa er  

overføringar, renter, avdrag lån, tenestekjøp og vedlikehald. Ein ser frametter moglegheit til å  

redusere kostnadane på dette området. Kommunen er nå midt inne i ein prosess med å refinansiere  

kommune sine lån, og ser ein at det er mykje spare med å jobbe med aktivt med  lån. 

Oppvekst og kultur 

 

Samla så er sektoren på budsjett, men ein ser at sjukefråværet på våre 2 barnehagar gjev avvik 
mellom budsjett og rekneskap. Det blir nå jobba bra i nærværs prosjektet som i neste omgang vil gje 
positiv verknad på kostnadane. 

 

 

 

 



 
 

 

 

 

Helse og omsorg 

  

Sektoren har etter fyrste kvartal eit større mindreforbruk, men når ein går bak tala så ser at  

kostnadane knyta til sjukefråvær aukar kraftig. Dette er kostnader som vil påverka økonomien for  

sektoren resten av 2021. 

 

Forvaltning og service 

  

Vi har i fyrste kvartal brukt langt meir på vintervedlikehald ein budsjettert. Eit anna større avvik gjeld  

skifte forsikringselskap. Rådmann legg fram eiga sak omkring budsjettjusteringar etter 1 tertial og vil  

be om auka løyving knyta til vintervedlikehald og ny forsikringsavtale. 

 

Rådmann og politisk styring. 

 

Det store avviket på ansvar 1000 gjeld kostnaden med medlemskap i NUI og IKTNH. Her har vi i 

fyrste tertial fått  årsfaktura mens budsjett er lagt opp etter kvartalsfaktura. 



 
 

 

 

 

 

 

 

Kostnader knyta til Covid 19 i 2021 

Våre samla kostnader pr. 31.03.2021 er på 1,6  millionar kroner og vi har ein prognose på 6  

millionar kroner for 2021. Storparten av desse kostnadane er knytt til løn. Dette er løn til tilsette  

som nyttar deler av arbeidsdagen eller heile arbeidsdagen sin til å jobbe med Covid 19. Slik at  

denne kostnaden alt ligg inne i våre lønsbudsjett.  

  

Konklusjon 

Gjeldande prognose pr. dato er at vi kjem til å levere eit årsresultat lik budsjett. Det er viktig å 
understreka at dette er ein prognose som vert gitt i høve til den kunnskapen vi har pr 31.03.2021   

 

 
 

 

 

         

 

  



 
 

Sakspapir 
      

Saksnr Utvalg Type Dato 

055/21 
 

Formannskapet PS 06.05.2021 

037/21 
 

Kommunestyret PS 20.05.2021 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Bjørnar Fjellhaug FE-404 
 

21/459 

   

 

Endring av stillingstittel frå rådmann til kommunedirektør  

 

 

 

Framlegg til vedtak: 

1. Rådmannen sin stillingstittel vert endra frå rådmann til kommunedirektør. 
2. Endringa vert gjort gjeldande frå 21.mai 2021.  

 

Formannskapet - 055/21 - 06.05.2021 

 

FS -  behandling: 

Rådmann Bjørnar Fjellhaug orienterte om saka. 
Handsaming i formannskapet:  
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 
 

FS  vedtak: 

1. Rådmannen sin stillingstittel vert endra frå rådmann til kommunedirektør. 
2. Endringa vert gjort gjeldande frå 21. mai 2021.  

 

Kommunestyret - 037/21 - 20.05.2021 

 

KS -  behandling: 

Handsaming i kommunestyret: 
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak 
 
 

KS  vedtak: 

1. Rådmannen sin stillingstittel vert endra frå rådmann til kommunedirektør. 
2. Endringa vert gjort gjeldande frå 21.mai 2021.  

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 



 
 

Stillinga som kommunedirektør er heimla i ny kommunelov §13-1 som vart iverksett frå hausten 
2019. Kommunelova nyttar omgrepet kommunedirektør for kommunen sin øvste administrative 
leiar.  

Rådmannen blei beden om å leggje fram ei sak til kommunestyret om å endra formelt tittel frå 
rådmann til kommunedirektør i samband med rekruttering av ny øvste administrative leiar i 
Austrheim.  

Saksopplysningar 

Austrheim er i gang med prosessen vedk. rekruttering av ny rådmann/kommunedirektør etter at 
rådmannen gjekk bort i februar. I samband med rekruttering av framtidig 
rådmann/kommunedirektør er det også naturleg å sjå på endring av tittel slik at den er i tråd med ny 
kommunelov.  

I den nye kommunelova som iverksett hausten 2019 er tittelen kommunedirektør nytta som tittel for 
den øvste administrative leiaren i ein kommune. Endringa i kommunelova inneber likevel ikkje at 
kommunane må nytta denne tittelen, men kommunane kan framleis nytte tittelen rådmann eller 
annan tittel utan at dette direkte stridar mot lova. Regjering og Storting er likevel klare på at dei 
oppmodar kommunane om å nytta den kjønnsnøytrale tittelen kommunedirektør som lova sjølv 
nyttar på denne stillinga.  

Tittelen rådmann vart innført ved kommunelovane frå 1938. I kommunelova av 1954 vart det sagt at 
alle kommunar skulle tilsetje ein administrasjonssjef, anten rådmann eller kontorsjef. I mange mindre 
kommunar blei tittelen kontorsjef nytta. I den førre kommunelova som vart iverksett frå 1992 var 
tittelen på kommunen sin øvste administrative leiar administrasjonssjef. Det var ikkje lovpålagt å 
nytte denne tittelen. Det var ikkje ein tittel som «slo godt an» i kommune-Noreg, og den vart i liten 
grad brukt. Solund kommune er ein av få kommunar som nyttar denne tittelen i dag.  

I arbeidet med ny kommunelov vart det diskutert om tittelen kommunedirektør skulle lovfestast. Eit 
fleirtal (12-1) i Kommunelovutvalet (NOU 2016:4) ville gjere tittelen obligatorisk. Dei argumenterte 
slik: 

«Utvalget mener at tittel på administrasjonens øverste leder bør lovfestes som en fast tittel. Det vil virke 
klargjørende at alle kommuner benytter samme tittel for den øverste lederen av kommunens 
administrasjon. Flertallet understreker at en slik tittel må være kjønnsnøytral. Flertallet foreslår å lovfeste 
tittelen kommunedirektør og mener at dette er en god tittel. Også det forrige kommunelovutvalget 
foreslo å lovfeste denne tittelen. Flertallet mener også at et lovfestet krav om en kjønnsnøytral tittel for 
den øverste lederen i kommunen på en god måte vil oppfylle mandatets målsetting om at det skal så 
langt det er mulig benyttes kjønnsnøytrale ord og uttrykk i lovteksten. Tittelen rådmann, som brukes av 
mange kommuner, bør unngås. Dette fordi den ikke er kjønnsnøytral, ikke brukes i alle kommuner, og i 
liten grad er selvforklarende. Flertallet mener at kommunedirektør er en god tittel som både ivaretar 
likestillingshensyn og de andre hensynene til en fast og tydelig kjønnsnøytral tittel som viser at dette 
dreier seg om den øverste lederen i kommunen».   

I innstillinga si til Stortinget valde regjeringa likevel ikkje å gå for å lovfeste kommunedirektørtittelen. 
Hovudargumentet var den kommunale sjølvråderetten. Regjeringa kom likevel med følgjande 
oppmoding: 

«Departementet vil likevel peke på de hensynene som ligger til grunn for utvalgets forslag, og oppfordre 
kommunene om å bruke den kjønnsnøytrale tittelen som loven selv bruker på denne stillingen». 



 
 

Stortinget følgde innstillinga til regjeringa på dette punktet og kommunedirektørtittelen vart med det 
valfritt å nytta.  

Tittelen kommunedirektør har vore drøfta i Norsk Rådmannsforum (interesse-organisasjon for norske 
rådmenn). Dei tilrår medlemmane sine å nytta denne tittelen. Grunngjevinga er at kommunedirektør 
seier noko om kva slags ansvar som ligg til stillinga, den er kjønnsnøytral, den samsvarar med 
lovteksten og den passar godt til den stillingsbeteikninga som er nytta i kommunesektoren for andre 
kommunale leiarstillingar, bla. kommunalsjef.  

KS og Statsforvaltaren er no konsekvente på at dei stort sett nyttar kommunedirektør i 
kommunikasjonen sin med kommunane i Vestland.  

Tittelen vert i større grad teken i bruk i norske kommunar i dag.  

Offentleg forvaltning har eit særskilt ansvar for å fremje likestilling og lik moglegheit for alle.  

Likestillingslova seier: 

§ 1.Formål Lovens formål er å fremme likestilling og hindre diskriminering på grunn av kjønn, graviditet, 
permisjon ved fødsel eller adopsjon, omsorgsoppgaver, etnisitet, religion, livssyn, funksjonsnedsettelse, 
seksuell orientering, kjønnsidentitet, kjønnsuttrykk, alder og andre vesentlige forhold ved en person. Med 
likestilling menes likeverd, like muligheter og like rettigheter. Likestilling forutsetter tilgjengelighet og 
tilrettelegging. Loven tar særlig sikte på å bedre kvinners og minoriteters stilling. Loven skal bidra til å 

bygge ned samfunnsskapte funksjonshemmende barrierer, og hindre at nye skapes. 

Det har vore gjort eit arbeid og regjeringa avgjorde 08.mars 2020 å bytta ut alle yrkestitlar som ikkje 
er kjønnsnøytrale. Av titlar som no er endra kan ein nemne at frå 01.01.2021 Fylkesmann endra til 
Statsforvaltar. Ein har også endra helsesøster til helsesjukepleiar og riksmeklingsmann til riksmeklar.  

Vurdering 

Ei tittelendring kan av mange verta oppfatta som symbolsk og lite viktig. Mange rådmenn og 
folkevalde vil nok framleis meine at den tradisjonelle rådmannstittelen er å føretrekkje, den er kjend, 
innarbeida og har lange tradisjonar.  

Kommunedirektør er ein tittel som vert meir etablert no og offentlege instansar nyttar denne 
tittelen. Samstundes er tittelen eit signal til samfunnet elles, og særleg til dei unge. Austrheim 
kommune ynskjer å vere ei framtidsretta, framoverlent og moderne verksemd, både for innbyggjarar 
og tilsette.  

Endringa vil ikkje ha økonomiske konsekvensar og let seg enkelt gjennomføre.  

Ei endring frå rådmann til kommunedirektør vil gje eit viktig signal om likestilling i arbeidslivet, og ein 
tilrår at stillingstittelen på Austrheim kommune sin øvste administrative leiar vert endra til 
kommunedirektør.  

I dag nyttar ein tittelen assisterande rådmann. Det vert ein naturleg konskevens at denne vert endra 
til assisterande kommunedirektør.  



 
 

I revidering av delgeringsreglementet og styringsdokument endra frå rådmann til kommunedirektør. 

Det er ikkje noko som hindrar i at endringa kan tre i kraft så snart kommunestyret har gjort vedtak 
om ny tittel.   

Konklusjon 

Rådmannen tilrår, på bakgrunn av saksutgreiinga, at tittel vert endra frå rådmann til 
kommunedirektør. Det er ingenting som hindrar at dette kan iverksetjast umiddelbart og ein tilrår 
difor det.  

Framlegg til vedtak: 

1. Rådmannen sin stillingstittel vert endra frå rådmann til kommunedirektør. 
2. Endringa vert gjort gjeldande frå 21.mai 2021.  

 
 

 

 

         

 

  



 
 

Sakspapir 
      

Saksnr Utvalg Type Dato 

057/21 
 

Formannskapet PS 06.05.2021 

035/21 
 

Kommunestyret PS 20.05.2021 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Odd Harald Dommersnes FE-150 
 

21/397 

   

 

Budsjettjustering fyrste kvartal 2021  

 

 

 

Framlegg til vedtak: 

Kommunestyret vedtek rådmannen  sitt framlegg til budsjettjusteringar i samband med 
tertialrapporten for fyrste tertial 2021 
 

Tillegg frå formannskapet om 500.000 kroner til varmeanlegg Kystbarnehagen, og 200.000 kroner til 
utstyr til reinhaldarar. Administrasjonen skal komma tilbake i juni-møtet med ei sak om ombygging 
kommunehuset og planane «Områdeplan for bustadområde B36 på Kaland og Fonnes og friområdet 
ved Ekornsåta, planid. 2021002», og «Reguleringsplan for Bustadområdet B07 og skuleområdet ved 
Austrheim Vidaregåande skule, planid. 2021001». 
 

Formannskapet - 057/21 - 06.05.2021 

 

FS -  behandling: 

Kommunalsjef økonomi og personal Odd Harald Dommersnes orienterte om saka. 
Er ikkje midlar til alle dei tinga som ein bør ta fatt i, men kan gjera meir ved å redusera det 
budsjetterte mindreforbruket. 
Per Lerøy (Ap) ba om at ein kjem tilbake til kommunestyret den 20. mai med sak med midlar til 
varmeanlegg Kystbarnehagen og til å ordna lekkasje i taket over landskapet på Kaland barne- og 
ungdomsskule   
Avdelingsleiar Asbjørn Toft sa om reguleringsplanane at ein treng 400.000 til dei to planane i 2021 for 
å ikkje stoppa framdrifta. 
Per Lerøy (Ap) spurte om kva som manglar ved Kystbarnehagen. Ser at det er brukt byggtørkar, 
medan ein ikkje får anlegget i drift som det skal. Om Kystbarnehagen sa einingsleiar teknisk drift, Rolf 
Henning Myrmel, at varmeanlegg og ventilasjonsanlegg ikkje er riktig innstilt. Anlegget på 
Kystbarnehagen har aldri vore justert inn skikkeleg, det er beviset på at kombinasjonen av 
eigenkontroll og useriøse aktørar ikkje går i hop. 
Anne Dahle Austrheim (KrF) sa at det går ut over dei minste og dei tilsette når det ikkje er i orden på 
Kystbarnehagen.  
Anne Dahle Austrheim (KrF) spurte kva det gjev av ekstra belasting om ting ikkje er i orden for 
reinhaldarar. Om det siste svara Rolf Henning Myrmel at reinhald har stått på og jobba på i Korona. 
Dette er yrke med mykje slitasje skadar, manglar utstyr til vask og boning. Bra om me hadde fått 
dette på plass for å visa at ein meiner alvor og gjer noko for å unngå sjukefråvær. Ønskjer 200.000 til 
å ha nye maskiner, noko er 15 år og må skiftast, har også 30 år gamalt materiell som burde vore 



 
 

skifta. Tunge maskiner som ikkje oppdaterte  
Inger Lise Brekke (H) spurte om det vil kosta noko å venta med reguleringsplanar, Asbjørn svara at 
det treng det ikkje, men det kan komma søknader på dispensasjonar for nye hus og tilbygg skule av di 
det ikkje er reguleringsplan på plass. Når ein har starta planarbeidet vert det gjerne venta at det går 
sin gang. Og det er tomter som er attraktive som ein kan få aktivitet på når planane er ferdige. Mykje 
meir arbeid om ein ikkje har reguleringsplan på plass. 
Reidar Øksnes (Sp) sa at kommunehuset veit ein ikkje talet for. Ventar med det. Ber om at det vert 
lagt fram for kommunestyret kostnad for vaskeutstyr og for å få varmeanlegget på Kystbarnehagen 
på plass, med prioritering 1 og 2, og kommunehuset nedst etter dei andre. Bør ikkje gapa over for 
mykje, få på plass det ein har sett i gang. 
Anne Dahle Austrheim (KrF) støtta å setta reinhaldsutstyr som nummer ein, varmeanlegg 
Kystbarnehagen som nummer to, reguleringsplanane som 3 og 4, kostnad rundt 1,1 millionar. 
Bjørnar Fjellhaug sa at det ikkje er nokon sum sett for ombygging av kommunehuset, men må i alle 
fall sikra plass til PPT før 1. januar 2021 (Fensfjorden PPT), og skal også følgja opp styringsgruppa sitt 
signal om å flytta biblioteket til 1. etasje. Kan be rådmannen om å komma til kommunestyret med 
sak om dette i haust. 
Per Lerøy framlegg om å prioritera vaskeutstyr 200.000 og Kystbarnehagen 500.000 kroner, og så kan 
ein komma tilbake til sommaren med tal på dei andre prosjekta. 
Anne Dahle Austrheim sa at varmeanlegget Kystbarnehagen må prioriterast, om ein legg til utstyr til 
reinhald, i alt 700.000. Kan komma tilbake til juni-møtet med tal og prioriteringar på dei andre 
prosjekta. 
Odd Harald Dommersnes sa at det ligg 6 millionar til overskot etter 2020, om dette sa Bjørnar 
Fjellhaug sa at kommunen framleis er på Robek og må halda igjen, men støttar framlegget om å 
komma tilbake til kommunestyret med dei andre sakene. 
Anne Dahle Austrheim (KrF) sa det er viktig med dei 200.000 til kultur. Per Lerøy (Ap) sa om dette at 
det  14. august vert brujubileum i Kilstraumen, og der må det vera kaffi og kake for å markera at det 
er 50 år sidan bruene kom. Det er også 50 år sidan ungdomsskulen vart etablert, med jubileum same 
år som den vart flytta, og 30 år sidan frivilligsentralen kom.  
Odd Harald Dommersnes sa at det er vedlikehaldsetterslep fleire stader er, Rolf Henning Myrmel la til 
at det nok kjem meir til naudsynt vedlikehald, både på bygg og under jorda. 
Handsaming i formannskapet:  
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak, med tillegg om 500.000 kroner til varmeanlegg 
Kystbarnehagen, og 200.000 kroner til utstyr til reinhaldarar. Administrasjonen skal komma tilbake i 
juni-møtet med ei sak om ombygging kommunehuset og planane «Områdeplan for bustadområde 
B36 på Kaland og Fonnes og friområdet ved Ekornsåta, planid. 2021002», og «Reguleringsplan for 
Bustadområdet B07 og skuleområdet ved Austrheim Vidaregåande skule, planid. 2021001». 
 

FS  vedtak: 

Kommunestyret vedtek rådmannen sitt framlegg til budsjettjusteringar i samband med 
tertialrapporten for fyrste tertial 2021.  
Tillegg frå formannskapet om 500.000 kroner til varmeanlegg Kystbarnehagen, og 200.000 kroner til 
utstyr til reinhaldarar. Administrasjonen skal komma tilbake i juni-møtet med ei sak om ombygging 
kommunehuset og planane «Områdeplan for bustadområde B36 på Kaland og Fonnes og friområdet 
ved Ekornsåta, planid. 2021002», og «Reguleringsplan for Bustadområdet B07 og skuleområdet ved 
Austrheim Vidaregåande skule, planid. 2021001». 
 

 

Kommunestyret - 035/21 - 20.05.2021 

 

KS -  behandling: 



 
 

Kommunalsjef økonomi og personal Odd Harald Dommersnes orienterte om saka. 
Formannskapet auka med budsjettjusteringa 700.000. Dette vert finansiert med å auka 
skatteanslaget. 
Rådmann Bjørnar Fjellhaug sa:  
· Desse justeringane er det administrasjonen har funne rom for å prioritera. 
· Fensfjorden PPT vil krevja meir kontorplass på kommunehuset, dette kjem ein tilbake til i 

juni-møtet.  
· Rår kommunestyret til å halda litt tilbake, sidan ein formelt ikkje er ute av Robek-lista. Når ein 

er ute er det framleis ikkje rom for å bruka mykje midlar, sidan det er mange prosjekt som er 
ønska og det er ein del eldre ting ein må ta fatt i.  

· Ting som er utsett i lengre tid må ein no ta fatt i, for å dekka dette må ein gjera strenge 
prioriteringar. 

Per Lerøy (Ap) sa at det som har skjedd på Kystbarnehagen (ventilasjon/varme fungerte ikkje frå 
starten) er rein svindel, frå dei som har signert eigenkontrollen utan at anlegget er fullført. Det som 
har skjedd i Vestlia er meir ein dum tabbe mellom rørleggarlærlingar, fagfolka og 
grunnentreprenøren. 
Helge Dyrkolbotn (KrF) sa  at det er ubegripeleg at det er slik i Kystbarnehagen. Om prioritering sa 
Dyrkolbotn at reguleringsplanar som kan gje innbyggjarar og inntekter er viktige. Det kan gje nye 
innbyggarar og sikra inntekter i framtida. 
Per Lerøy (Ap) sa at ein må vera frampå for å sikra seg nye innbyggarar. Det er mykje som skjer rundt 
Fensfjordbassenget, og ein kan trekka til seg fleire av dei som skal jobba i bedrifter i dette området. 
Handsaming i kommunestyret: 
Samrøystes for formannskapet sitt framlegg til vedtak 
 

KS  vedtak: 

Kommunestyret vedtek rådmannen sitt framlegg til budsjettjusteringar i samband med 
tertialrapporten for fyrste tertial 2021.  
Tillegg frå formannskapet om 500.000 kroner til varmeanlegg Kystbarnehagen, og 200.000 kroner til 
utstyr til reinhaldarar. Administrasjonen skal komma tilbake i juni-møtet med ei sak om ombygging 
kommunehuset og planane «Områdeplan for bustadområde B36 på Kaland og Fonnes og friområdet 
ved Ekornsåta, planid. 2021002», og «Reguleringsplan for Bustadområdet B07 og skuleområdet ved 
Austrheim Vidaregåande skule, planid. 2021001». 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Budsjettet skal følgjast opp gjennom budsjettåret, og økonomiske data skal rapporterast inn til 
kommunestyret  og formannskapet etter gjennomgang på alle tenesteområde. Det skal i tillegg 
rapporterast til det nasjonale informasjonssystemet KOSTRA (Kommune-Stat-Rapportering). 
Rådmannen ser at det er behov for å styrkja budsjettet innan  område som 
vegvedlikehald,byggvedlikehald,kulturbudsjett og kostnader knyta til endra forsikring 

Rådmannen har ansvaret for å rapportera om den økonomiske situasjonen til politisk nivå. Ved 
utgangen av kvar tertial skal rådmannen legga fram rapport til kommunstyre,det vert rapportert til 
formannskapet på månadsnivå. Rapporteringa skal ha fokus på å avdekka eventuelle avvik i høve 
vedtatt årsbudsjett, tiltak for å oppnå balanse, prognose for året, utviklinga innanfor tenesteområda, 
oppnådde resultat/målsettingar og status på eventuelle politiske vedtak. Dersom det er endringar i 
budsjettet, skal dette også leggast fram til behandling i tertialrapport. Årets 3.tertialrapport vert lagt 
fram i desember og er ein forenkla rapport som inneheld eventuelle budsjettjusteringar. Fullstendig 



 
 

rapport for året som inkluderar 3.tertial vert lagt fram med årsmelding. Tertialrapportane skal 
handsamast i kommunestyret. 

Vurdering 

Dei tiltaka som rådmannen har vurdert som naudsynt å be om pengar til er som fylgjer. 

1. Ombygging av kloakkanlegget i Vestlia 
2. Styrking av midlar til vintervedlikehald 
3. Lekkasje i taket over landskapet på Kaland barne- og ungdomsskule   
4. Mindre byggearbeid og skifte av inventar på Årås skule 
5. Styrking av kulturbudsjettet i samband med ulike arrangement og markeringar 
6. Meirkostnader i samband med ny forsikringsavtale  

 

Økonomi 

 

Rådmannen har i denne  budsjettjusteringa ikkje funne pengar til å gjennomføre fyljande tiltak. 

1. Ombygging av kommunehuset 
2. Utbetring av varmeanlegg på Kystbarnehagen 
3. Områdeplan for bustadområde B36 på Kaland og Fonnes og friområdet ved Ekornsåta, 

planid. 2021002               
4. Reguleringsplan for Bustadområdet B07 og skuleområdet ved Austrheim Vidaregåande 

skule, planid. 2021001 
5. Utskifting av gamalt utstyr og maskinar som vert nyta av våre reinhaldarar 

Rådmannen har valt å finansiera budsjettjusteringa gjennom å auke skatteanslaget for 2021. Etter 
fyrste tertial er skatteinngangen monaleg betre enn  budsjett, men det vil alltid væra ein usikkerhet 
om skatteinngangen vil syna same positive avvik i resten av 2021. 

Konklusjon 



 
 

Rådmannen tilrår kommunestyre å gjera desse budsjettendringane i samband med framlegginga av 
tertialrapporten for fyrste tertial 2021 og at budsjettjusteringa vert finansiert ved auka 
skatteinntekter.  
 

 

 

         

 

  



 
 

Sakspapir 
      

Saksnr Utvalg Type Dato 

058/21 
 

Formannskapet PS 06.05.2021 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Bjarne Ve Sæbø FE-223, HistSak-20/4367 
 

21/425 

   

 

Koronastønad til lokale verksemder, etter statleg løyving i februar og april 2021  

 

Vedlegg: 

Tilskotsbrev kommunal kompensasjonsordning til lokale virksomheter - 572.940 kroner til Austrheim 

Vedlegg - Fordeling av kap. 553 post 68 - 572.940 kroner til Austrheim 

Tilskotsbrev - kommunal kompensasjonsordning til lokale verksemder - 250.000 kroner til Austrheim 

Vedlegg 1 - Tildeling til kommuner (1376160) - 250.000 kroner til Austrheim 

Tilskot til lokale verksemder i Austrheim kommune - Organisering og framdrift 

 

 

Framlegg til vedtak: 

Formannskapet, som styre i næringsfondet, tildeler den totale tilskotssummen på 822.940 kroner 
slik: 
 

Søkjarar: Søknadssum: Forslag til tildeling 

Fonnes Aktiv AS  90 000,00 kr 

Knuter Catering  90 000,00 kr 

HL Mek AS  100 000,00 kr 

Kilstraumen Brygge  112 940,00 kr 

Fosnøy Eigedom AS 40 000,00 kr 40 000,00 kr 

Fosnøy Bilsenter AS  100 000,00 kr 

Straumcamp AS  90 000,00 kr 

Austrheim Samfunnshus 
SA 

 100 000,00 kr 

Danfer AS  100 000,00 kr 

 Sum 822 940,00 kr 

 
Kommunen vil kontrollera om verksemdene har ubetalte kommunale krav, og om det er noko 
uteståande så vil tilskotet verta motrekna mot dette. 

Tildelingane fell innunder definisjonen av «Bagatellmessig støtte», der kvar verksemd innanfor ein 
treårsperiode kan motta inntil 100.000 Euro i støtte. 

Tilskotet vert betalt ut til den enkelte verksemda når kommunen har den informasjonen som skal 
registrerast på regionalforvaltning.no, for å kunna gjennomføra sluttrapportering til departementet 



 
 

innan fristen 31.12.2021. 

 

Formannskapet - 058/21 - 06.05.2021 

 

FS -  behandling: 

Bjarne Ve Sæbø orienterte om saka. 
Kommunen har disponibelt i alt 822.940 gjennom to ulike statlege ordningar. 
Det var ni søknader innan fristen, og tildelinga er fordelt etter beste skjønn til desse ni. 
Per Lerøy (Ap) orienterte om kva drift som ligg bak dei ulike verksemdsnamna. Det var godt 
dokumentert det som var søkt om. Alle desse har nok tapt mykje meir enn dei får. 
 
Bjarne Ve Sæbø sa at Kilstraumen har fått støtte tidlegare, men oppfyller samstundes alle dei kriteria 
som låg i ordningane. Og kommunen er gitt betydeleg fridom til å dela dette som ein sjølv vil.  
Per Lerøy (Ap) la til at det er driftstilskot i denne runden, medan det var prosjekttilskot tidlegare.  
Inger Lise Brekke (H) spurte om idrettslaget kunne ha fått, og om ein har sikra seg at dei kjenner til 
ordninga. Om dette svara Bjarne Ve Sæbø at ein har annonsert i avisa, på nettsida og Facebook. 
Meiner ein har annonsert det godt ut frå dette.   
Anne Dahle Austrheim (KrF) sa at det er gje lik informasjon om ordninga, og ikkje ta kontakt med 
spesielle, det kan bli uryddig. 
Kommunalsjef økonomi og personal, Odd Harald Dommersnes, sa at det er eigne tilskotsordningar til 
avlyste arrangement hjå idrettslag.  
Handsaming i formannskapet:  
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 
 

FS  vedtak: 

Formannskapet, som styre i næringsfondet, tildeler den totale tilskotssummen på 822.940 kroner 
slik: 
 

Søkjarar: Søknadssum: Forslag til tildeling 

Fonnes Aktiv AS  90 000,00 kr 

Knuter Catering  90 000,00 kr 

HL Mek AS  100 000,00 kr 

Kilstraumen Brygge  112 940,00 kr 

Fosnøy Eigedom AS 40 000,00 kr 40 000,00 kr 

Fosnøy Bilsenter AS  100 000,00 kr 

Straumcamp AS  90 000,00 kr 

Austrheim Samfunnshus 
SA 

 100 000,00 kr 

Danfer AS  100 000,00 kr 

 Sum 822 940,00 kr 

 
Kommunen vil kontrollera om verksemdene har ubetalte kommunale krav, og om det er noko 
uteståande så vil tilskotet verta motrekna mot dette. 

Tildelingane fell innunder definisjonen av «Bagatellmessig støtte», der kvar verksemd innanfor ein 
treårsperiode kan motta inntil 100.000 Euro i støtte. 



 
 

Tilskotet vert betalt ut til den enkelte verksemda når kommunen har den informasjonen som skal 
registrerast på regionalforvaltning.no, for å kunna gjennomføra sluttrapportering til departementet 
innan fristen 31.12.2021. 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

I februar og mars 2021 er det gitt tilsegn på to ulike statlege løyvingar, som kommunane skal fordela 
til lokale verksemder. Det som er disponibelt for Austrheim kommune er i alt 822.940 kroner, delt 
mellom to ulike tilskot frå Kommunal- og Moderniseringsdepartementet. Først kom det tilskot den 
25. februar på 572.940 kroner (referanse 21/1215-2, sjå vedlegg), og så kom det 15. april eit nytt 
tilskot på 250.000 kroner (referanse 21/1215-31, sjå vedlegg). Den første summen var avhengig av 
arbeidsløyse i kommunane, medan den andre tildelinga var ei grunntildeling ut frå storleik på 
kommunen.  

Vurdering 

Austrheim kommune legg opp til å handsama fordelinga dei to tildelingane samla, sjølv om 
rapportering til departementet skjer på kvar sum. 

Formannskapet vedtok i møtet 18. mars 2021 følgjande:  

Austrheim kommune set i gang arbeid med sakshandsaming av Tilskot til lokale verksemder i 
Austrheim kommune. Midlane skal gå til verksemder som av ulike grunnar har falt utanfor generelle 
kompensasjonsordningar i samband med pandemien. Grunngjevinga for vedtaket er gjeve i 
saksutgreiinga. 
 
Formannskapet sett ned ei arbeidsgruppe med følgjande personar til dette arbeidet:  
Bjarne Ve Sæbø (sekretær for gruppa) 
Per Lerøy, ordførar og næringssjef 
Kari T. Utkilen, fagleiar kultur 
 
Søknadsfristen vert sett til 22. april 2021. 
 
Utvalet har i etterkant henta inn møtesekretær Ketil Tjore som sekretær. 
 
Kommunen har annonsert tilskotet på heimesida og i kommunal annonsering i Strilen, og elles 
opplyst om ordninga til dei som har tatt kontakt. Innan søknadsfristen torsdag 22. april var det levert 
ni søknader. 

Kommunen har stor fridom til å fordela desse midlane, innanfor eige skjønn, jamfør brevet frå 
departementet: «Kommunane har betydelig frihet til å tilpasse kva slags virksomheter de kan støtte, 
avhengig av den lokale situasjonen». Viktige faktorar er svikt i omsetnad på grunn av Korona-
pandemien, og kostnader til smitteverntiltak. 

Som grunnlag har utvalet vurdert at alle desse søkarane er ein viktig del av det tilbodet som finnest i 
Austrheim kommune. Utvalet har vidare vurdert storleiken på tildelinga etter kor mange som er 
engasjerte i dei enkelte verksemdene/ organisasjonane, og kor stort tap dei har hatt på grunn av 



 
 

Korona-situasjonen.  

Tildelingane fell innunder definisjonen av «Bagatellmessig støtte», der kvar verksemd innanfor ein 
treårsperiode kan motta inntil 100.000 Euro i støtte. 

Konklusjon 

Formannskapet, som styre i næringsfondet, tildeler den totale tilskotssummen på 822.940 kroner 
slik: 
 

Søkjarar: Søknadssum: Forslag til tildeling 

Fonnes Aktiv AS  90 000,00 kr 

Knuter Catering  90 000,00 kr 

HL Mek AS  100 000,00 kr 

Kilstraumen Brygge  112 940,00 kr 

Fosnøy Eigedom AS 40 000,00 kr 40 000,00 kr 

Fosnøy Bilsenter AS  100 000,00 kr 

Straumcamp AS  90 000,00 kr 

Austrheim Samfunnshus 
SA 

 100 000,00 kr 

Danfer AS  100 000,00 kr 

 Sum 822 940,00 kr 

 
Kommunen vil kontrollera om verksemdene har ubetalte kommunale krav, og om det er noko 
uteståande så vil tilskotet verta motrekna mot dette. 

Tildelingane fell innunder definisjonen av «Bagatellmessig støtte», der kvar verksemd innanfor ein 
treårsperiode kan motta inntil 100.000 Euro i støtte. 

Tilskotet vert betalt ut til den enkelte verksemda når kommunen har den informasjonen som skal 
registrerast på regionalforvaltning.no, for å kunna gjennomføra sluttrapportering til departementet 
innan fristen 31.12.2021. 
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059/21 
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038/21 
 

Kommunestyret PS 20.05.2021 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Ketil Tjore FA-X03 
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TV-aksjonen 2021 - oppretting av kommunekomité  

 

Vedlegg: 

Anmodningsbrev opprettelse av kommunekomité for TV-aksjonen - Austrheim 

Søknad kommunebidrag TV-aksjonen 2021 Austrheim 

 

 

Framlegg til vedtak: 

Kommunestyret i Austrheim vel følgjande kommunekomité for TV-aksjonen 2020: 
- Leiar: Ordførar Per Lerøy 
- Sekretær: Rigmor Ludvigsen  
- Ein tilsett i administrasjonen med lokalkunnskap i Austrheim 
- Eit medlem utpeikt av Lindåsneset Sanitetsforeining 
- Eit medlem utpeikt av Årås Sanitetsforeining 
- Eit medlem utpeikt av Kvinne- og familielaget 
- Eit medlem frå Austrheim idrettslag 
- Eit medlem frå Ungdomsrådet 
Rådmannen får mynde til å erstatta eller legga til medlemmer i komiteen for TV-aksjonen. 

På bakgrunn av erfaringane frå 2020, med både organisering, avvikling og innsamlingsresultat, vil 
Austrheim kommune rå til at TV-aksjonen går over til å blir ein digital innsamlingsaksjon. 

Austrheim formannskap løyver 30.000 kroner til TV-aksjonen 2020. 
Kostnaden vert dekka frå post 1490380001902 

 

Formannskapet - 059/21 - 06.05.2021 

 

FS -  behandling: 

Ordførar Per Lerøy orienterte om saka. 
Handsaming i formannskapet:  
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 
 

FS  vedtak: 



 
 

Kommunestyret i Austrheim vel følgjande kommunekomité for TV-aksjonen 2020: 
- Leiar: Ordførar Per Lerøy 
- Sekretær: Rigmor Ludvigsen  
- Ein tilsett i administrasjonen med lokalkunnskap i Austrheim 
- Eit medlem utpeikt av Lindåsneset Sanitetsforeining 
- Eit medlem utpeikt av Årås Sanitetsforeining 
- Eit medlem utpeikt av Kvinne- og familielaget 
- Eit medlem frå Austrheim idrettslag 
- Eit medlem frå Ungdomsrådet 
Rådmannen får mynde til å erstatta eller legga til medlemmer i komiteen for TV-aksjonen. 

På bakgrunn av erfaringane frå 2020, med både organisering, avvikling og innsamlingsresultat, vil 
Austrheim kommune rå til at TV-aksjonen går over til å blir ein digital innsamlingsaksjon. 

Austrheim formannskap løyver 30.000 kroner til TV-aksjonen 2020. 
Kostnaden vert dekka frå post 1490380001902 

 

Kommunestyret - 038/21 - 20.05.2021 

 

KS -  behandling: 

Handsaming i kommunestyret: 
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak 
 

KS  vedtak: 

Kommunestyret i Austrheim vel følgjande kommunekomité for TV-aksjonen 2020: 
- Leiar: Ordførar Per Lerøy 
- Sekretær: Rigmor Ludvigsen  
- Ein tilsett i administrasjonen med lokalkunnskap i Austrheim 
- Eit medlem utpeikt av Lindåsneset Sanitetsforeining 
- Eit medlem utpeikt av Årås Sanitetsforeining 
- Eit medlem utpeikt av Kvinne- og familielaget 
- Eit medlem frå Austrheim idrettslag 
- Eit medlem frå Ungdomsrådet 
Rådmannen får mynde til å erstatta eller legga til medlemmer i komiteen for TV-aksjonen. 

På bakgrunn av erfaringane frå 2020, med både organisering, avvikling og innsamlingsresultat, vil 
Austrheim kommune rå til at TV-aksjonen går over til å blir ein digital innsamlingsaksjon. 

Austrheim formannskap løyver 30.000 kroner til TV-aksjonen 2020. 
Kostnaden vert dekka frå post 1490380001902 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Fylkeskoordinator i Vestland for TV-aksjonen 2021 har oppmoda kommunen ved ordførar til å 



 
 

oppretta kommunekomité for årets aksjon. Inntektene skal dette året gå til organisasjonen Plan, og 
deira arbeid mot barneekteskap, særleg i landa Bangladesh, Nepal, Malawi, Mali og Niger. Plan sitt 
anslag er at det på verdsbasis vert inngått eit barneekteskap kvart tredje sekund, ein praksis som 
hindrar utvikling og opprettheld fattigdom. 

Innsamlingsresultatet i 2020 var for Austrheim 143.770 kroner, det inkluderer dei 25.000 som 
kommunen gav til aksjonen. Sjølve innsamlingsdagen i 2021 er søndag 24. oktober. 

I 2020 var innsamlingsaksjonen digital på grunn av Korona-pandemien. Plan skriv at det ikkje er klart 
korleis det vert i år, men erfaringa frå Austrheim er at digital aksjon er ei god løysing. Folk har lite 
kontantar heime, det meste av loddsal og anna skjer via Vipps og liknande, slik at ein digital 
innsamlingsaksjon er ei effektiv løysing. Det vil også redusera behovet for dugnadsfolk, der det skal 
mange bøsseberarar til for å dekka heile kommunen. Også frå andre kommunar i landet er det no ei 
forventing om at TV-aksjonen har blitt digital for godt.  

Når kommunekomiteen er utnemnt, skal medlemmene registrera seg på eit eige elektroniske 
registreringsskjema. Skjemaet ligg på blimed.no/komite 

Fylkeskoordinator i Vestland for TV- aksjonen 2021 har også oppmoda kommunen til å gje ei 
pengegåve til aksjonen. Austrheim kommune har dei siste åra gitt 25.000 kroner til den årlege TV-
aksjonen, ordførar har signalisert at det er på tide å auka dette til 30.000 kroner. 

Vurdering 

Samansetnaden av kommunekomiteen er om lag slik den har vore dei siste åra. 
Rådmannen får mynde til å erstatta eller legga til medlemmer i komiteen for TV-aksjonen, slik at det 
kan gjerast justeringar utan ny handsaming politisk. 
 
Gåvesummen har vore 25.000 kroner ein del år, og vert no auka til 30.000 kroner. 

Konklusjon 

Kommunestyret i Austrheim vel følgjande kommunekomité for TV-aksjonen 2020: 
- Leiar: Ordførar Per Lerøy 
- Sekretær: Rigmor Ludvigsen  
- Ein tilsett i administrasjonen med lokalkunnskap i Austrheim 
- Eit medlem utpeikt av Lindåsneset Sanitetsforeining 
- Eit medlem utpeikt av Årås Sanitetsforeining 
- Eit medlem utpeikt av Kvinne- og familielaget 
- Eit medlem frå Austrheim idrettslag 
- Eit medlem frå Ungdomsrådet 



 
 

Rådmannen får mynde til å erstatta eller legga til medlemmer i komiteen for TV-aksjonen. 

På bakgrunn av erfaringane frå 2020, med både organisering, avvikling og innsamlingsresultat, vil 
Austrheim kommune rå til at TV-aksjonen går over til å blir ein digital innsamlingsaksjon. 

Austrheim formannskap løyver 30.000 kroner til TV-aksjonen 2020. 
Kostnaden vert dekka frå post 1490380001902 
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